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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 65 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 65 kommer nu som brev numro fyra år 2025, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. N:o 58 1922. N:o 59 
1923. N:o 60 1924. N:o 61 1925. N:o 62 1926. N:o 63 1927. N:o 64 1928. 
 
Nyhetsbrev 65 tar upp händelser i Lysekil med omgivningar år 1929. Från Lysekil finns det 
ett stort antal utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll bland annat åter om det blivande nya 
försörjningshemmet, om fiskauktion i Lysekil, om Grötö, hamnen, järnvägen och de olika 
styrelserna i staden samt om tomtförsäljningar, där jag lagt in information (se Register). 
 
Det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från år 1929 på vår hemsida – för 
rubriker, se Stadsfullmäktiges protokoll, Register – i slutet på detta Nyhetsbrev. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 65 kommer att sändas ut till Er i slutet av april 2025. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1929 

 
1929 cirka Carl Hörman i Lysekil är den förste konservfabrikör som har en egen fiskeexpedition 

till Island. (LP 1929-05-23) (Skandiakonserv, sid 9) 
 
1929 11 svenska fiskebåtar bedriver sillfiske vid Island. (LP 1997-09-03) 
 

 
 
1929 Claes Krantz ger ut boken Fabler och funderingar. 
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1929 Inom stenindustrins högkonjunktur (1927-1930) når produktionen av gatsten och 
kantsten samt byggnadssten, detta år ett värde som senare aldrig uppnås. (Bohusläns 
samhälls- och näringsliv, 2. STENINDUSTRIN) 

 
1929 Trollhättans Lottakår bildas. 
 
1929 Grebbestad blir köping. 
 
1929 Den sista lotsutkiken på Lotsberget i Lysekil flyttas till Tistlarnas fyrplats strax söder 

om Göteborg. Lotsutkiken blir efter vissa modifieringar tvätt- och bagarstuga. (Arvid 
Sandell, LP 2002-09-06) (Länsmuseets Rapportserie, Fyrplatser, Kulturhistorisk undersökning n:o 7, 
sid 120-129) (VÄSTKUST, sid 20) 

 
1929 Gunnar Flodin bygger en ny fabriksanläggning på Rinkenäs och verksamheten på den 

så kallade Lysellska fastigheten på Södra Kvarngatan upphör. I samband med 
nybyggnationen införskaffas en ny rotationspress. (LP 1998-06-26) 

 I fabriken på Rinkenäs tillverkas före och under andra världskriget bland annat 
skyddsmasker. (Per Flodin) 

 
1929 Bröderna Erik och Vilhelm Callert övertar Konrad Johanssons läderaffär, belägen där 

Thores konditori senare fanns. (Knuth Hansson, sid 119) 
 
1929 Fastighetsadresserna i Lysekil omnumreras. 
 
1929 Tremastskonaren VENUS har av kapten Johan Hermansson, Lysekil, inköpts från 

Marstal. Fartyget omdöps till SKANDIA och förses med en Skandiamotor om 100 
hkr. (Nautisk Tidskrift 1929, februari) 

 
1929 Tremastskonerten MOLAND av Lysekil, om 328 bruttoton, byggd i Grimstad år 

1923 i furu och ek, har i havererat tillstånd inköpts för 2.500 kronor av hamnfogden i 
Thisted, Danmark. Fartyget kommer att upphuggas. (Nautisk Tidskrift 1929, februari) 

 
1929-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 2 (avskrift KJ): 
 Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med 

utgången av år 1930: 
 
1) Konsuln John Sterner. 
2) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
3) Redaktören Axel Ljungberg. 
4) Fabrikören Gust. Karlson. 
5) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
6) Disponenten Ludv. Andersson. 
7) Mekanikern Otto Olsson. 
8) Gjutaren Karl Källén. 
9) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson. 
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10) Handlanden Fritz G. Olsson. 
11) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
12) Musikdirektören Karl Sandström. 
13) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
14) Filaren Svante J. Johansson. 
15) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
16) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
17) Postmästaren Gösta Boheman. 
18) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
19) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
20) Redaktören Harald Foss. 
21) Glasmästaren Albert Anderson. 
22) Fabrikören Robert Lycke. 
23) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
24) Montören Erik Carlsson. 

 
1929-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 4 (avskrift KJ): 
 Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val 

av ordförande för året. 
 
Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz 
Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo visade 
förtroendet, som kommit honom till del. 

 
1929-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 5 (avskrift KJ): 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på 

förslag av herr Pettersson, riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
1929-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 9 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 

riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, vilken anmälan lades till handlingarna. 

 
1929-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 16 (avskrift KJ): 
 Följande båda anmälningar om val av ledamöter i kommitté för utredning av frågan 

om Grötös förbindelse med fastlandet förelågo: 
Drätselkammaren: herrar redaktören Axel Ljungberg och konsuln Alfred Bovik. 
Hamnstyrelsen: herrar disponenten Ludvig Andersson och rådmannen Gunnar 
Nyblom. 
Anmälningarna lades till handlingarna. 
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1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 24 (avskrift KJ): 
 Folkskolestyrelsen anmälde, att den för närvarande år omvalt herrar kontraktsprosten 

Fritz Lüsch och rektor Sigfrid Sandström till respektive ordförande och vice 
ordförande. 

 Anmälningen lades till handlingarna. 
 
1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 25 (avskrift KJ): 
 Från kommunala mellanskolans styrelse anmäldes, att till dess respektive ordförande 

och vice ordförande för tiden f. o. m. den 1 januari t. o. m. den 30 juni detta år 
nyvalts bankkamreraren herr Olof Johansson och omvalts redaktören herr Axel 
Ljungberg, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 31 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av två (2) 

kronor och 50 öre per kvm. försälja tomten till huset n:o 6 vid Blekegatan till 
konservförmannen herr Frans Lycke, och innehåller tomten i fråga en areal av cirka 
475 kvm. enligt skrivelsen bilagd kartskiss. [Anm PS: Försäljningen av tomt gäller 
huset på Blekegatan 6 (det gamla huset), som rivs 1955 cirka.] 

 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Herr Johansson yrkade, att priset å denna tomt måtte sättas till två (2) kronor per 
kvm. på grund av densammas mindre goda beskaffenhet och läge. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man i drätselkammaren tagit vederbörlig hänsyn till 
dessa förhållanden, då tomten i arrendelängden är upptagen till ett pris av kr. 4:25 per 
kvm. och kammaren gått under detta pris med 1:75, samt yrkade bifall till 
drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av dessa trenne yrkanden förklarat avslagsyrkandet 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom 
ja-förslag och därför och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering 
framställt proposition på bifall till vartdera av de båda övriga yrkandena, förklarade 
han herr Johansson yrkande vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag 
befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nej-
förslag och herr Johanssons yrkande till ja-förslag följande voteringsproposition, 
vilken godkändes: 
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”Den, som vill bifalla herr Johanssons yrkande, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de angivna rösterna, 
hava stadsfullmäktige beslutit att göra ifrågavarande tomtförsäljning för ett pris av 
två (2) kronor per kvm.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herrar Sterner, Boheman och ordföranden, vilka 
röstade nej, vadan stadsfullmäktige med 19 ja- not 3 nej-röster, alltså med 
kvalificerad majoritet, beslutit att bifalla herr Johanssons yrkande om att göra denna 
tomtförsäljning för ett pris av två (2) kronor per kvm. 

 
1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 32 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 

renhållningsentreprenören herr Axel Johansson försälja tomten n:o 2 inom kvarteret 
”Berghällen” i Kronberget för ett pris av en (1) kr. och 50 öre per kvm., och 
innehåller denna tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av cirka 400 kvm.  
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 

 [Anm PS: Adressen är Västra Kronbergsgatan 37.] 
 
1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 33 (avskrift KJ): 
 Rörande bottenundersökningar för överfart till Grötö förelåg från drätselkammaren 

följande skrivelse: 
 

”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 
februari 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Friz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 22. Herr ordföranden väckte förslag om, att kompletterande bottenundersökningar 
för överfart till Grötö snarast möjligt måtte utföras, då det nu på grund av 
isbeläggningen lättare låter sig göra eljest. 
 
Drätselkammaren beslöt uppdraga åt stadsingenjören att omedelbart låta igångsätta 
arbetet med sådana undersökningar. 
 
Tillika beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anmäla detta beslut samt 
hemställa om beviljande av ett anslag å upptill 500 kronor för ändamålet, vilket 
anslag skulle utgå av medel anslagna i innevarande års utgifts- och inkomststat för 
oförutsedda utgifter. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 65.docNyhetsbrev 65 20250423 © Per Stenros Sid 7 
 

 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att godkänna åtgärden i fråga, dels att bevilja 
bemälda anslag med begärt belopp att utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

 
1929-02-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 38 (avskrift KJ): 
 Då dagens föredragningslista genomgåtts, framhöll Otto Olsson lämpligheten av att 

från staden till husägarna överflytta skyldigheten att vid inträdande halka sanda 
trottoarerna, varigenom detta arbete kunde ske betydligt fortare än vad nu är fallet. 
 
Talaren påpekade ock, att det allmänt klagats över det härvidlag nu tillämpade 
systemet. 
 
Herr Ljungberg trodde det vara fastighetsägarens skyldighet att utföra dylik sandning, 
men att staden för att få det ordentligt gjort påtagit sig detta arbete. Ansåg det 
emellertid tvivelaktigt att en ändring härutinnan komme att medföra bättre resultat, 
och att man ej med fog klandra sättet för den nuvarande sandningen, och några 
olyckor hade ej heller inträffat, enligt vad man hittills hade sig bekant. Fann att 
drätselkammaren framdeles vid något tillfälle kunde taga saken under övervägande. 
 
Herr ordföranden hade vid ett nyligen gjort besök i Stockholm fått det intrycket, att 
trottoarsandningen här i staden skötes vid bättre än vad där är fallet. 
 
Herr vice ordföranden ställde sig ock tveksam i fråga om resultatet av en sådan 
överflyttning, varvid man säkerligen kunde räkna med en betydligt större sandåtgång 
än för närvarande, då man väl i alla händelser måste räkna med att staden bleve 
nödsakad tillhandahålla den erforderliga sanden utan någon ersättning från 
fastighetsägarna. 
 
Herr Foss ansåg sig kunna instämma med de föregående talarna, ehuru han mest var 
böjd för interpellantens mening samt framhöll, att sådan sandning vid inträffande 
halka beredde sig för mycket arbete för stadens ordinarie åkare, och att olyckor på 
grund av halkan faktiskt här inträffat och senast för endast några dagar sedan. Som en 
utväg förordade talaren att vid svårare halka engagera flera åkare för att därigenom 
påskynda arbetet. 
 
Ärendet föranledde ej för närvarande någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
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1929-03-22 Annons i Svenska Dagbladet: 

Herrgårds-sill i tomatsås. Finnes överallt. AB Gustaf Richter i Lysekil. (Svenska 
Dagbladet 1929-03-22 via Rustan Gandvik) 

 
1929-04-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 48 (avskrift KJ): 
 Från härvarande samrealskolas rektor förelåg med hemställan om, att 

stadsfullmäktige måtte fatta beslut om uppförandet av nybyggnad för skolan. 
 
Härjämte förelåg såsom bilaga en skrivelse i ärendet till samrealskolans styrelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till härvarande kommunala 
mellanskolas styrelse yttrande avgivande i detsamma. 

 
1929-04-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 51 (avskrift KJ): 

Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande över fabrikören herr Richard Björsells ansökan om rätt till 
utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad, dels i huset med adress n:r 7 vid 
Kungsgatan (tidigare betecknat med n:o 81 vid Gamla Strandgatan), dels i 
Stadshotellets fastighet vid salutorget och Rosviksgatan, fastigheten betecknad med 
adress n:r 36 vid Kungsgatan (tidigare betecknad med n:o 32 vid samma gata) under 
tiden från och med den 1 oktober 1929 till och med den 30 september 1930. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, 
som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 nästlidne mars beslutit 
göra det uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till 
ansökningen, då personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och då 
båda dessa serveringar äro av behovet påkallade. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa 
serveringsställen sådan utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter 
kl. 3 e. m. å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 

 
1929-04-07 Viktor Hyllengren dör, boende på Kungsgatan 52, 79 år gammal. (SDB 1830-2020) 

(Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 56/avskrift KJ.) 
 
1929-04-15 SFKF Fyrtornets fabrik på Södra Hamngatan står klar efter utbyggnaden. Fabriken 

omfattar totalt 8.145 kvadratmeter fördelat på fyra våningar. Produktionen utgörs av 
ansjovis och sill. Ägandet delas mellan de ingående fabriksägarna i Lysekil samt 
vissa handelshus i Göteborg. 

 
1929-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 55 (avskrift KJ): 
 I avskrift förelåg protokoll, fört vid sammanträde i Lysekil den 23 mars 1929 mellan 

komiterade för Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskotts 
sjukvårdsavdelning och representanter för Lysekils stad för överläggning angående 
vissa landstinget och staden berörande angelägenheter i samband med förslag om 
återuppbyggande av epidemisjukhuset i Lysekil samt i sammanhang därmed 
anordnande av en sjukstuga. 
 
I skrivelsen hemställdes, att stadsfullmäktige måtte utses vissa personer att med 
ovannämnda komiterade underhandla och, om enighet uppnåddes, uppgöra 
preliminär överenskommelse i frågor berörande förenämnda angelägenheter. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden redogjorde närmare för den överläggning, som låg till grund för 
den föreliggande framställningen, vilken gick ut på att stadsfullmäktige skulle utse 
vissa personer att å stadens vägnar preliminärt underhandla med bemälda komiterade 
angående ifrågavarande angelägenheter. 
 
Vidare meddelade talaren följande: 
 
Sjukstugan skulle utgöras av en särskild stenbyggnad i två våningar med modern 
operationssal och plats för åtta patienter. Med tillägg av utrymmen i 
epidemisjukhuset, vilka i den mån de ej äro belagda med epidemiskt sjuka, kunde 
användas för andra sjuka, skulle plats kunna beredas för 16 á 20 sådana patienter. 
 
Under ifrågavarande överläggning hade det nämts, att staden borde bidraga med ett 
belopp av omkring 1,500 kronor till lön åt den blivande läkaren vid epidemisjukhuset 
och sjukstugan under förutsättning av att denna befattning och stadsläkaretjänsten 
kunde förenas. 
 
Vidare borde staden lämna fritt vatten till dess inrättningar samt låta brandkåren 
kostnadsfritt biträda i händelse av eldsvåda i desammas byggnader. 
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Talaren föreslog, att den delegations medlemmar, som tidigare sysslat med denna 
fråga, måtte utses till ledamöter i den ifrågavarande kommittén. 
 
Herr Sterner framhöll det trängande behovet av såväl epidemisjukhus som sjukstuga, 
den senare så nödvändig på grund av den stora olycksfallfrekvensen i orten. 
 
Talaren påpekade vikten av att en kirurg bleve läkare vid inrättningarna och ansåg det 
synnerligen lämpligt, om befattningen kunde förenas med stadsläkaretjänsten. 
 
Understödde herr ordförandens förslag i ärendet. 
 
Herr Otto Olsson instämde i herr Sterners yttrande och trodde, att 
olycksfallsförsäkringsanstalterna voro villiga lämna bidrag för ändamålet, och de 
dyrbara sjuktransporterna till Uddevalla kunde undvikas. 
 
Herr Ludvig Andersson delade de av herr Sterner framlagda synpunkterna och 
framhöll, att frågan fortast möjligt borde ordnas samt uttalade lämpligheten av att 
samma personer, vilka tidigare såsom delegerade sysslat med frågan, nu utses till 
ledamöter i kommittén i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
herr ordförandens förslag i ärendet, vadan ledamöterna i denna kommitté blevo 
följande: 
herrar borgmästaren Axel Sundberg, kontraktsprosten Fritz Lüsch, riksdagsmannen 
Carl Brännberg och redaktören Axel Ljungberg. 

 
1929-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 58 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 

stenhuggaren herr Karl Magnus Mattsson för ett pris av 50 öre per kvm. försälja ett 
område att tilläggas tomten litt. Z i Kronberget, vilket område i enligthet med 
skrivelsen bilagt tomtindelningsförslag innehåller en areal av cirka 80 kvm.  
 
Byggnadsnämnden hade godkänt detta förslag till tomtindelning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

 [Anm PS: Adressen är Östra Kronbergsgatan 12.] 
 
1929-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 59 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av två (2) 

kronor och 50 öre per kvm. till snickaren herr Conrad Emilius Andersson försälja 
tomten n:o 8 inom kvarteret ”Släggan”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 400 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tidigare beslutit tillstyrka denna försäljning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 

 [Anm PS: Adressen är Norra Kvarngatan 36 eller stadsäga 11N, se kartan från 1932. 
Conrad Andersson var ej lättfunnen – detta beroende på att han utflyttade från Lysekil 1901-03-29 och 
återkom från Nordamerika först 1930-09-26.] 

 
1929-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 69 (avskrift KJ): 
 Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, påpekade herr Otto Olsson, att det i 

Bansvik finnes tvenne vanprydande avskrädeshögar, den ena vid stallet i Kullgrens 
gamla stenbrott, den andra bakom Martinus Olssons hus, samt hemställde om att 
stadsfullmäktige måtte bringa saken till hälsovårdsnämndens kännedom, för att denna 
måtte kunna bliva i tillfälle vidtaga åtgärder för dessa avskrädeshögars bortskaffande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna hemställan, och skulle 
framställningen i fråga göras till hälsovårdsnämnden medelst utdrag av detta 
protokoll. [Anm PS: Martinus Olsson innehar huset på Gamla Strandgatan 54.] 

 

 
 
1929-05-15 Annons i Svenska Dagbladet: 

Jägmästare Sill. Ny delikat sillinläggning från Gustaf Richter, Lysekil. 
Köksmästare Sill och Herrgårds Sill hos Charlotta Holmberg & Son. Kunglig 
Hovleverantör, Hötorget 9. (Svenska Dagbladet 1929-05-15 via Rustan Gandvik) 

 
1929-05-25 Carl Hörman. En av våra banbrytare på konservindustrins område, fabrikör Carl 

Hörman, härstädes fyller 75 år. Han kom i 18-årsåldern ut på sjön och 21 år gammal 
avlade han styrmansexamen. Därefter vistades han i Amerika under 5 års tid. Efter 
hemkomsten återtog han sjömansyrket med slog sig för 25 år sedan på 
anjovisinläggning och drev upp sin affär Kullan till avsevärd betydenhet. Han var den 
första som började med aptitbitar och Kullans fabrikat blev vida känt. Han var också 
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den förste, som hade expedition till Island för kryddning, och vid Shetland var han 
den förste här, som hade en egen kutter, som fiskade för hans räkning. 

 Herr Hörman har nedlagt ett duktigt arbete i sin branch och varit livligt intresserad av 
sin verksamhet. På äldre dagar uppförde han som bekant en ny präktig 
fabriksbyggnad, men när sjukdom tillstötte sålde han för en del år sedan det hela till 
ett konsortium. 

 Säkerligen skola hans mänga gamla vänner och bekanta ihågkomma den vördade 
åldringen på hans bemärkelsedag. (LP 1929-05-23/KJ) 

 
1929-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 73 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 april 1928 under § 71 i 

protokollet att till drätselkammaren, hamnstyrelsen och fiskauktionskommittén 
remittera ärendet rörande fiskauktioners inrättande. 
 
Från drätselkammaren förelåg följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 
maj 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 78. För slutlig behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 10 
dennes bordlagda ärendet rörande fiskauktioner, vilket ärende stadsfullmäktige vid 
sitt sammanträde den 19 april 1928 under § 71 i protokollet remitterat till 
auktionskommittén, och förelågo nu samtliga handlingar i ärendet. 
 
Efter noga tagen del av dessa handlingar beslöt drätselkammaren enhälligt förorda, 
att stadsfullmäktige måtte besluta, att fiskauktioner skola inrättas, samt att det för 
ändamålet tillsättas en styrelse, som har at anställa auktionsföreståndare och i övrigt 
handhava auktionerna i huvudsaklig överensstämmelse med det av kommitterade 
framlagda förslaget till reglemente med tillhörande handlingar, vilket allt av den 
blivande styrelsen bör franskas och förläggas stadsfullmäktige för godkännande. 
 
Vidare beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, dels att en fiskauktionshall 
uppföres vid norra hamnen i enlighet med det av kommitterade å bilagda kartskiss 
angivna förslaget eller å annan lämplig plats vid norra hamnen, dels att medel, c:a 
10.000 kr., för ändamålet anskaffas medels upplåning inom kortare tid än två år. 
 
Mot beslutet i dess senare del reserverade sig hrr ordföranden och Johansson, då de 
yrkat, att det för närvarande ej måtte uppföras någon auktionshall i vanlig mening, 
utan att utrymme för fiskauktionerna måtte tills vidare beredas i tillfälliga lokaler av 
enkelt slag, och att auktionsmästaren tills vidare tillfälle att dela kontorslokal med 
hamnkaptenen. 
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Tillika hade reservanterna yrkat, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt 
drätselkammaren att utreda och inkomma med förslag till beredande av lämplig plats 
vid södra hamnen för ifrågavarande auktioner. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
De jämväl föreliggande yttrandena från hamnstyrelsen och fiskauktionskommittén 
sammanföllo huvudsakligen med drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet, dock 
att hamnstyrelsen ej ansett platsen mellan telefonkiosken och oljetanken vid norra 
hamnen lämplig för fiskauktionshallens placering. 
 
Dessutom hade vi ärendets behandling i hamnstyrelsen meningarna varit delade om, 
huruvida södra eller norra hamnen vore lämpligaste platsen för fiskauktioner. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar i detta ärende: 
 
1) Kalkyl över beräknade inkomster och utgifter för fiskautionerna. 
2) Förslag till reglemente för fiskauktioner. 
3) Förslag till instruktion för fiskauktionsföreståndaren. 
4) Ritningar jämte kostnadsförslag å fiskauktionshall. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till första delen av drätselkammarens majoritetsförslag. 
Ifråga om andra punkten i detta förslag yrkade han bifall till den i drätselkammare 
med hänsyn till denna punkt avgivna reservation. 
 
Talaren erinrade om, att frågan första gången förevarit i stadsfullmäktige den 25 okt. 
1906, då stadsfullmäktige efter förslag av herrar K. J. Asp och B. P. Jonsson beslöto 
anordnandet av s. k. fiskmarknadsdag första helgfria lördagen i oktober. Efter 
järnvägens tillkomst hade fiskhandeln alltmera blivit förlagd till södra hamnen, men 
först på allra sista tiden hade förslaget om att förlägga denna handel till norra hamnen 
framkommit från fiskauktionskommittén, och egendomligt nog hade detta förslag 
vunnit majoritet i drätselkammaren. 
 
Vidare framhöll talaren, att även om stadsfullmäktige komma att bestämma norra 
hamnen såsom plats för fiskautionshallen, så komme ändå fiskhandeln att fortgå å 
Rosviksområdet, och att man finge taga nödig hänsyn till de dyra transporter, som 
bleve en följd av fiskhandelns förläggande till norra hamnen, samt att dessutom alla 
sakliga skäl tala till förmån för drätselkammarreservanternas förslag i ärendet. 
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He Christenson: Man måste hysa den uppfattningen, att intresset för anordnandet av 
dessa auktioner är lika stort bland alla stadsfullmäktige, fast meningarna äro delade 
om bästa sättet för frågans lösning. Kommittén för ärendets utredning hade på flera 
sätt sökt ordna fiskhallsfrågan i södra hamnen, men det hade ej varit möjligt finna 
någon lämplig plats för ändamålet. Dessutom förelåg det svårigheter för att placera 
ett större antal fiskebåtar i södra hamnen, en sak som lätt läte sig göra i den norra, 
vilken hamn även erbjuder ett vida bättre läge mot stormar än den södra. Både 
fiskhandlare och fiskare hade förklarat sig nöjda med fiskhandelns förläggande till 
norra hamnen. 
 
Yrkade bifall till fiskauktionskommitténs av drätselkammarens majoritet förordade 
förlag i ärendet. 
 
Herr Ljungberg anförde, att fiskhandlares mening även kunde åberopas för att placera 
ifrågavarande hall vid södra hamnen samt framhöll, att majoritetsförslaget härvidlag 
innebure tvenne skilda sätt för hallens placering, varför man, för den händelse detta 
förslag bifölles, icke skulle ha full klarhet rörande denna platsfråga, och då saken är 
tveksam, bör man icke handla. 
 
Herr Lindbom framhöll nödvändigheten av att hava en hall för ifrågavarande 
auktioner, och att det ej vore tillfyllest med att bara anställa en auktionsförrättare. 
Påpekade norra hamnens vindskyddade läge och att man måste tillse att fiskarena bli 
nöjda med platsen för dessa auktioners förläggning. 
 
Herr Foss sade sig hava kommit till samma uppfattning i saken som reservanterna i 
drätselkammaren och ansåg 10,000 kronor vore ett för stort belopp för endast ett 
försök, då man ej kunde förutse dessa affärers resultat. 
 
Herr Otto Olsson höll på drätselkammarens majoritetsförslag under framhållande av, 
att man bör göra börja ordentligt och ej med provisorium, påvisade att norra hamnen 
vore bästa platsen för dylika auktioner, detta särskilt med hänsyn till 
skrapsilltillförseln därstädes, samt uttalade sig om lämpligheten av att placera hallen 
mellan oljecisternen och telefonkiosken, genom vilken placering kunde minskas med 
3.000 kronor till 7.000 kronor, och kunde denna skillnad användas för brygga. 
 
Herr Lindbom hävdade, att den av fiskauktionskommittén föreslagna platsen för 
hallen vore den bästa och ansåg, att man ej bör med en byggnad blockera den 
kajremsa som finnes vid norra hamnen. Talaren bemötte vidare herr Foss yttrande 
och framhöll, att det redan nu transporterades cirka 2 ton färskfisk dagligen från 
Lysekil med järnväg, varför denna kvantitet vore det minimum man hade att räkna 
med, men att omsättningen bör kunna väsentligt ökas, om anordningarna för 
auktionerna i fråga göras ordentliga från början. 
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Herr Källén ansåg, att enighet rådde om fiskauktionernas anordnande och tillsättande 
av styrelse för densamma, men att meningarna voro delade angående desammas 
förläggning, en fråga som borde få anstå till ett kommande sammanträde. I likhet 
med drätselkammarreservanterna ställde han sig skeptisk till gentemot att bestämma 
dessa auktioners förläggande till norra hamnen och framhöll, att man bagatelliserat 
transportkostnaderna, påpekade dels att södra hamnen är den för ändamålet 
lämpligaste, dels att det för denna halls uppförande begärda anslaget är för högt 
tilltaget. 
 
Herr Christenson bemötte oppositionen mot norra hamnens lämplighet för ändamålet 
och framhöll, att en fiskehamn bör vara sådan, att fiskare ordentligt kunna angöra 
densamma, vilket ej är förhållandet med södra hamnen, som redan nu är mycket 
starkt trafikerad. Påvisade olämpligheten av att förlägga en fiskauktionshall vid 
tullträdgården, enda platsen man har till förfogande för ett blivande stadshus. 
 
Herr Ljungberg: Området vid brandstationen kunde mycket väl utnyttjas i detta fall, 
och fiskauktioner hava hållits under många års tid vid södra hamnen. Framhöll vidare 
att fiskarena lika gärna gå till södra som till norra hamnen, och att man måste spara 
på transportkostnaderna. Trodde ej att majoriteten vore fullt tillfredsställd med det 
ifrågavarande förslaget beträffande norra hamnen. Frågan löses nog bäst och på ett 
för framtiden bestående sätt genom att taga Rosviksbukten såsom utgångspunkt och 
med successivt utbyggande av bryggor. 
 
Herr Ludvig Andersson: Att den av fiskauktionskommittén föreslagna platsen för 
dylik hall måste anses såsom den för ändamålet bäst passande, då däremot den av 
herr Otto Olsson föreslagna platsen är för liten och dessutom är behövlig vid lossning 
av ved, lådvirke m. m. Om så befinnes nödvändigt, kan oljecisternen flyttas. Ansåg 
att beslut snarast måtte fatas i själva huvudfrågan, som nu är mera än ett år gammal. 
Framhåll att norra hamnen är lämpligare än den södra, vilken med hänsyn till 
vindförhållandena ej erbjuder samma utmärkta skydd som den förra. 
 
Herr Elmqvist: Att fiskauktionskommittén efter en ytterst noggrann utredning 
bestämt sig för det föreliggande förslaget, vilket man ur flera synpunkter måste anse 
som det bästa möjliga att härvidlag åstadkomma. 
 
Herr Foss fann drätselkammarens majoritetsförslag alltför vågsamt, och att man 
kunde uppskjuta byggandet av fiskauktionshall till längre fram. Ansåg att 
fiskauktioner kunde hållas i båda hamnarna för att vinna erfarenhet om vilken av dem 
som befinnes för saken lämpligast. 
 
Herr Lindbom påpekade, att fiskarena själva hade att transportera fisken till 
auktionshallen, och att fisken kan i nästan alla väder införas till norra hamn. Framhöll 
att transportkostnaden för fisken från norra hamnen till järnvägen endast bleve en 
obetydlighet. Uttalade sig på det bestämdaste emot att förlägga fiskauktionerna till 
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två ställen, då detta skulle medföra att fiskarena ej bestämt visste besked om, vart de 
skulle gå med sin fisk. 
 
Herr Christensson delade de av herr Lundbom nu framförda synpunkterna.  
 
Herr ordföranden fann av den förda diskussionen, att avgörandet beträffande dessa 
auktioners förläggning kunde bordläggas till nästa stadsfullmäktigesammanträde den 
13 instundande juni samt yrkade bifall härtill. 
 
Vidare ansåg talaren, att stadsfullmäktige redan nu kunde fatta beslut rörande första 
delen av drätselkammaren majoritetsförslag i enlighet med det av herr Ljungberg 
framlagda yrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i en 
enlighet med herr Ljungbergs yrkande bifalla första delen av majoritetsförslaget i 
drätselkammarens föreliggande skrivelse. 
 
Härefter uppstod diskussion om storleken av den i förenämnda beslut innefattande 
styrelsen, och föreslog herr Källén, att stadsfullmäktige måtte bestämma den att bestå 
av fem ledamöter, medan herrar ordföranden och Christenson funno det tillräckligt 
med tre. 
 
Herr ordföranden yrkade nu, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt valkommittén 
dels att föreslå kommitténs storlek, dels att upprätta förslag å ledamöter i densamma, 
vilket yrkade enhälligt bifölls. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, ävendeles enhälligt, att bifalla herr ordförandens 
yrkande om att till nästa stadsfullmäktigesammanträde den 13 instundande juni i allt 
övrigt bordlägga ärendet. 

 
1929-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 75 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för 

ett pris av två (2) kronor per kvm. till mästerlotsen herr Hjalmar Lundin försälja 
tomten n:o 5 inom kvarteret ”Blekebacken”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagt 
tomtindelningsförslag innehåller en areal av cirka 360 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr Källén ansåg, att denna tomt ej borde försäljas, då staden behövde hava kvar 
den å tomten belägna brunnen. 
 
Yrkade att ärendet måtte remitteras till vattenstyrelsen för dess yttrande med hänsyn 
till denna brunns behövlighet. 
 
Herr Johansson understödde detta yrkande. 
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Herr Ljungberg ansåg denna remiss onödig och yrkade bifall till drätselkammarens 
föreliggande begäran. 
 
Herr Lindbom delade denna uppfattning och instämde i herr Ljungbergs yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall dels till att avgöra ärendet i dag, dels till att remittera detsamma 
till vattenstyrelsen förklarat frågan om att avgöra ärendet i dag vara med övervägande 
ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avföra ärendet i dag, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att remittera detsamma till vattenstyrelsen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Albert Andersson ej deltog, 
röstade herrar Sterner, Ljungberg, Fritz Olsson, Christenson, Boheman, Lindbom och 
Elmqvist ja, med herrar Gust. Karlson, Ludv. Anderson, Otto Olsson, Källén, 
Pettersson, Evald I. Andersson, Sandström, Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss och 
ordföranden nej. 
 
Med 12 nej- mot 7 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
remissyrkandet. 
[Anm PS: Tomten till huset på Blekegatan 5 blev alltså ej såld, se vidare § 97.] 

 
1929-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 82 (avskrift KJ): 
 Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med Lysekils 

Järnvägsaktiebolag under år 1929, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse 
inkommit med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de 
önskemål, vilka de på den ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 15 
innevarande juni månad vilja få framförda. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade stadsfullmäktiges herr 
ordförande remitterat skrivelsen till valkommittén för förslags upprättande, och hade 
valkommittén jämlikt sitt föreliggande protokoll för den 30 nästlidne maj härvidlag 
upprättat följande förslag: 
 
Styrelseledamöter för åren 1930 och 1931: 
Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Kontraktsprosten Frtz Lüsch, Riksdagsmannen 
Oskar N. Olsson, Stenhuggaren C. G. Tinggren och Konsuln John Sterner. 
 
Styrelsesuppleanter för samma tid: 
Herrar Konsuln L. Laurin, Landtbrukaren G. Hjort, Disponenten Ludv. Andersson, 
Riksdagsmannen Carl Brännberg och Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
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Revisor för år 1930: 
Försäljningschefen Herr Edmund Andersson. 
 
Revisorssuppleant för samma år: 
Bankkamreraren Herr Ernst Larsson. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och revisorssuppleant hade valkommittén ej 
velat avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu i likhet med vad som 
skett vid de senaste årens bolagsstämmor borde överlämnas till personer från 
landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud från densamma vid ifrågavarande 
bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt förorda önskemålet av att nämnda ombud, i 
enlighet med revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihets beviljande och för att 
den uppkomna vinsten disponeras i enlighet med styrelsens för järnvägsbolaget 
förslag och revisorernas hemställan, samt för att arvoden och villkor för 
styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid stämman beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, 
överlämnas till ombudet att rösta i enlighet med det från valkommittén föreliggande 
förslaget. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, att vid förfall för styrelseledamöterna skola de från 
Lysekil ersättas med styrelsesuppleanterna från Lysekil och herr Oscar N. Olsson i 
Broberg med herr G. Hjort i Broberg. 

 
1929-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 90 (avskrift KJ): 

Från fattigvårdstyrelsens förelåg jämlikt utdrag av dess protokoll för den 28 dennes 
framställning om, att stadsfullmäktige måtte besluta att låta uppföra nytt 
försörjningshem å plats, som tidigare, och att stadsfullmäktige för ändamålet måtte 
bevilja ett anslag å Ett hundra fyrtio tusen (140.000) kronor, i vilket belopp dock icke 
ingår värdet av tomt och inventarier. 
 
Tillika hemställdes i skrivelsen, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt en för 
ändamålet vald byggnadskommitté att enligt det tidigare av stadsfullmäktige 
godkända förslaget låta uppföra det nya försörjningshemmet. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige redan i dag måtte besluta om dylik 
kommittés tillsättande, och att detsamma måtte bestämmas att bestå av fem ledamöter 
varav två från fattigvårdsstyrelsen. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
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Vidare beslöto stadsfullmäktige, ävenledes på herr ordförandens förslag, att remittera 
ärendet dels till valkommittén för förslags upprättande å ledamöter i nämnda 
kommitté, dels till drätselkammaren för att denna måtte yttra sig med hänsyn till 
medels anskaffande för ändamålet i fråga. 

 
1929-06-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 96 (avskrift KJ): 

Vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj under § 73 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige dels att till valkommittén uppdraga att föreslå antalet ledamöter i 
fiskauktionsstyrelse och att upprätta förslag till val av dylika ledamöter, dels att i allt 
övrigt bordlägga ärendet rörande fiskauktionernas inrättande. 
 
Från valkommittén förelåg nu sådant förslag enligt dess protokoll för den 10 dennes, 
vilket var av följande lydelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 10 juni 1929 med valkommittén i Lysekil. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Andersson, Pettersson, Boheman och Foss. 
Vid protokollet undertecknad, Holmqvist, anmodad att föra protokollet för detta 
sammanträde. 
 
§ 1. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj uppdraga åt 
valkommittén dels att föreslå antalet ledamöter i fiskauktionsstyrelse, dels att 
upprätta förslag till val av dylika ledamöter. 
 
Kommittén beslöt föreslå, att antalet ledamöter i ifrågavarande kommitté bestämmes 
till fem samt att föreslå av följande personer såsom dylika ledamöter; 
 
Herrar Fabrikören Wiktor Lindbom, sammankallande, Byggmästaren Rob. G. 
Christenson, Fiskhandlaren Carl Mattsson, Mekanikern Otto Olsson och 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
 
Dessutom beslöts föreslå att tre suppleanter väljas för dessa ledamöter och 
upprättades följande förslag härvidlag: 
 
Herrar Skeppsmäklaren Axel Olsson, Handlanden Evald Andersson och 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, avsade sig herr Elmqvist på grund av bristande tid 
ledamotskapet i denna styrelse och föreslog i sitt ställe skeppsmäklaren herr Axel 
Olsson samt att han själv måtte nedflyttas till suppleant i styrelsen. 
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Valet, som nu företogs, sedan stadsfullmäktige först beslutit att antalet 
styrelseledamöter skulle utgöra fem med tre suppleanter, utföll i enlighet med det 
från valkommittén föreliggande förslaget med den ändringen, att herr Axel Olsson 
valdes till ledamot och herr F. J. Elmqvist till suppleant. 
 
Härefter vidtog diskussionen med hänsyn till ärendet i övrigt, under vilken samtliga 
de talare uppträdde, vilka yttrat sig i saken vid stadsfullmäktiges föregående 
sammanträde den 30 nästlidne maj, och hävdade dessa talare genomgående samma 
åsikter de vid nämnda sammanträde framfört. 
 
Herr Ljungberg framlade följande skriftliga yrkande: 
 
”Att stadsfullmäktige måtte besluta, att fiskauktionerna skola förläggas till södra 
hamnen, som att auktioner å skarpsill skola anordnas i norra hamnen i den mån så 
påfordras. 
 
Vidare yrkas att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt drätselkammaren att snarast till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till anläggning för fiskauktioner i södra 
hamnen.” 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att staden borde genom Kungl. Maj:ts 
Befallningshavande söka statsbidrag för anläggandet av fiskhamn. 
 
Herr ordföranden framhöll, att då för närvarande intet av de föreliggande förslagen i 
ärendet kunna samla kvalificerad majoritet, så vore det bäst att å nyo bordlägga 
detsamma och ingå för verkställandet av en utredning därvidlag med hänsyn till södra 
hamnen i enlighet med senare delen av det av herr Ljungberg nu framlagda yrkandet, 
och man kunde sålunda bliva i tillfälle att inhämta hälsovårdsnämndens och 
byggnadsnämndens yttranden över förslag till fiskauktionshall i södra hamnen. 
 
Tillika framhöll talaren, att frågans avgörande ej alltför länge komme att fördröjas 
genom denna bordläggning, då stadsfullmäktige mäste hava ett sammanträde under 
sista delen av instundande juli månad för behandling av epidemisjukhusfrågan och 
därmed sammanhängande frågor. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till dels ärendets avgörande i dag, dels att bordlägga detsamma 
förklarat den förstnämnda frågan vara med övervägande ja besvarad, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avgöra ärendet i dag, röstar Ja, 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bordlägga detsamma.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Fritz G. Olsson, 
Christenson och Lindbom ja, men samtliga övriga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter nej. 
 
Med 20 nej- mot 3 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bordlägga 
ärendet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla det av herr ordföranden 
framlagda förslaget om att i enlighet med senare delen av det i dag av herr Ljungberg 
gjorda yrkandet uppdraga åt drätselkammaren att snarast till stadsfullmäktige 
inkomma med förslag till anläggning för fiskauktionerna i södra hamnen samt tillika 
att under bordläggningstiden inhämta yttranden från ovannämnda myndigheter över 
förslag till dylik anläggning. 

 
1929-06-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 97 (avskrift KJ): 
 Enligt § 75 i sitt protokoll för den 30 nästlidne maj beslöto stadsfullmäktige att till 

vattenstyrelsen för dessa yttrande remittera drätselkammarens skrivelse med begäran 
om att få till mästerlotsen herr Hjalmar Lundin för ett pris av två (2) kronor per kvm. 
försälja tomten n:o 5 inom kvarteret ”Blekebacken”, vilken remiss innebar, att 
styrelsen måtte yttra sig med hänsyn till den å ifrågavarande tomt befintliga brunnen. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes hade vattenstyrelsen 
beslutit att hos stadsfullmäktige hemställa om, att stadsfullmäktige ej för närvarande 
måtte lämna sitt bifall till den nu sålunda ifrågasatta tomtförsäljningen. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
Herr Källén yrkade bifall till vattenstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr Foss framhöll lämpligheten av att vidtaga åtgärder för fridlysning av sådana 
vattentillgångar som den ifrågavarande brunnen. 
 
Herr Johansson understödde herr Källéns yrkande och påpekade svårigheterna med 
vattenförhållandena i Kronberget synnerligen under de tider, då vattenledningen dit 
avstänges. 
 
Herr Sterner ansåg ock, att man härvidlag borde följa vattenstyrelsens anvisning att ej 
för närvarande göra denna tomtförsäljning. 
 
Herr Christenson fann det beklagligt, att Kronbergets innevånare skulle hava det så 
besvärligt med vattenförhållandena, ett missförhållande som dock med tiden komme 
att undanrödjas genom läggandet av nya ledningar. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena, dels om att försälja tomten i 
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fråga till herr Lundin för det av drätselkammaren föreslagna priset, dels om att i 
enlighet med vattenstyrelsens yttrande ej för närvarande försälja densamma, förklarat 
det förstnämnda av dessa yrkanden vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av det avgivna antalet 
röster, hava stadsfullmäktige beslutit att göra denna tomtförsäljning till det av 
drätselkammaren föreslagna priset.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Fritz G. 
Olsson, Christenson, Lindbom, Albert Andersson, Elmqvist och ordföranden ja, men 
herrar vice ordföranden, Sterner, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Otto Olsson, 
Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar 
Johansson, Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss och Lycke nej. 
 
7 ja- mot 16 nejröster hade härvidlag alltså avgivits, vadan stadsfullmäktige beslutit 
att för närvarande ej göra denna tomtförsäljning. 

 
1929-06-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 98 (avskrift KJ): 

Med anledning av stadsfullmäktiges den 30 nästlidne maj under § 90 i protokollet 
beslutade remissen förelåg nu från valkommittén och drätselkammaren följande 
skrivelser: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 10 juni 1929 med valkommittén i Lysekil. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Andersson, Petterson, Boheman och Foss. 
 
Vid protokollet undertecknad, Holmqvist, anmodad att föra protokollet för detta 
sammanträde. 
 
§ 2. Vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt 
valkommitté att upprätta till val av fem ledamöter i byggnadskommitté för 
försörjningshemmet. 
 
Valkommittén ansåg, att det för beredandet av plats i byggnadskommittén för en 
byggnadssakkunnig, kommittén borde utökas med en ledamot, varför sådan ökning 
skulle hos stadsfullmäktige föreslås, och upprättelse med anledning härtill följande 
förslag å dylika ledamöter: 
 
Herr Kontraktsprosten Fritz Lüsch, sammankallande, Hälsovårdstillsyningsmannen 
August Ehnberg, Vaktmästaren Jakob Pettersson, Handlanden Fritz G. Olsson, 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson och Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren. 
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Tillika ville valkommittén hos stadsfullmäktige framhålla, att bemyndigande måtte 
lämnas för kommittén, att om så befinnes nödvänligt, få använda ett mindre belopp 
till arvode åt sekreterare i denna byggnadskommitté. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 
juni 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 89. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera fattigvårdsstyrelsens skrivelse med 
begäran om att för uppförandet av nytt försörjningshem ett anslag å Ett hundra fyrtio 
(140.000) kronor måtte ställas till förfogande. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i 
ärendet. 
 
1) Att tillstyrka beviljandet av det sålunda för uppförandet av försörjningshem 
anslaget. 
 
2) Att förorda att det hos Kungl. Maj:t sökes tillstånd om att för ändamålet i fråga få 
upptaga ett 20-årigt amorteringslån å Ett hundra (100.000) kronor, och att återstoden, 
Fyrtio tusen (40.000) av nämnda anslag måtte bestridas av tillgängliga medel. 
 
3) Att stadsfullmäktige måtte lämna drätselkammaren bemyndigande dels att med 
långivare träffa avtal om erhållande av bemälda lån, dels att få å stadens vägnar 
utkvittera detsamma, då det beviljats. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan dessa handlingar lästs, företogs val av ledamöter i denna byggnadskommitté, 
vilket utföll i enlighet med valkommitténs föreliggande förslag, och lämnade 
stadsfullmäktige tillika bemyndigande åt byggnadskommittén att, om så befinnes 
nödvändigt, få använda ett mindre belopp till arvode åt sekreterare i ifrågavarande 
kommitté. 
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Herr Brännberg uttalade dock förhoppning om, att något sekreterararvode till 
stadsingenjören Lundgren ej skulle i detta fall ifrågakomma. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt följande i ärendet: 
 
1) att låta i huvudsaklig överensstämmelse med tidigare av stadsfullmäktige godkänt 
förslag uppföra nytt försörjningshem å den därför av stadsfullmäktige redan 
bestämnda platsen på Blekebacken. 
 
2) Att för ändamålet anslå ett belopp av Ett hundra fyrtio tusen (140.000) kronor. 
 
3) Att genom magistraten hos Kunglig Maj:t söka tillstånd om att för ifrågavarande 
ändamål få upptaga ett 20-årigt amorteringslån å Ett hundra tusen (100.000) kronor. 
 
4) Att återstoden, Fyrtio tusen (40.000) kronor, av nämnda anslag skall bestridas av 
tillgängliga medel. 
 
5) Att lämna drätselkammaren bemyndigande dels att med långivare träffa avtal om 
erhållandet av bemälda lån, dels att å stadens vägnar utkvittera detsamma, då det 
beviljats. 

 
1929-06-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 99 (avskrift KJ): 
 Vid sammanträde den 4 sistlidne april under § 48 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till härvarande kommunala mellanskolas styrelse remittera 
skrivelse från härvarande samrealskolas rektor med hemställan om uppförande av 
nybyggnad för samrealskola. 
 
Med anledning av denna remiss förelåg nu skrivelser från bemälda styrelse, av vilken 
skrivelse följande i huvudsak framgick: 
 
Att styrelsen ställt sig avvaktande till frågan om nybyggnad eller mera omfattande 
ändring av det gamla skolhuset har även berott på ovissheten om skolans närmaste 
framtid inom samhället. 
 
Elevantalet har nämligen under de senaste åren varit statt i en oavbruten nedgång. 
Huruvida denna är av tillfällig art eller icke undandrar sig för närvarande vårt 
bedömande, men vilja vi upplysningsvis nämna, att i Lysekils folkskola, varifrån 
samrealskolan får sina flesta elever, år 1916 vid läsårets slut barnantalet var 547 och 
år 1928 endast 467. Redan den omständigheten är för styrelsen ett verkligt skäl att 
vänta och se tiden an och därunder samla erfarenheter om, vad som sedan kan och 
bör göras för att inom ramen av samhällets förmåga lösa lokalfrågan på ett sätt, som 
kan tillfredsställa sakkunnigt bedömande. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte med gillande lägga denna 
skrivelse till handlingarna, samt att, för den händelse Kungl. Skolöverstyrelsen från 
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stadsfullmäktige begär uttalande i ärendet svar då måtte avgivas i huvudsaklig 
överensstämmelse med ifrågavarande skrivelse. 
 
Herr Ljungberg delade ock denna uppfattning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla herr ordförandens förslag i ärendet. 

 

 
 
1929 Lysekilshemmet börjar byggas. Husen på berörda fastigheter, Blekegatan 9 och 

Blekegatan 14, rivs i samband med att det nya försörjningshemmet byggs. 
 Bilden från 1931 cirka visar det nybyggda Lysekilshemmet. 
 
1929-06-14 På ett avdelningsmöte på Skandiaverken framför Svante Johansson en hemställan 

från direktören att arbetarna ej för mycket skall uppmärksamma den kvinnliga elev 
som skall praktisera på verkstaden. (Skandiaverken, sid 45) 

 
1929-07-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 106 (avskrift KJ): 

Vid sitt sammanträde den 13 nästlidne juni under § 96 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige uppdraga åt drätselkammaren att utreda och till stadsfullmäktige 
inkomma med förslag till beredande av lämplig plats vid södra hamnen för 
fiskauktioner, och bordlades ärendet i övrigt. 
 
Med anledning av detta uppdrag förelåg nu från drätselkammaren en så lydande 
skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 
juli 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Foss och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 100. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne juni under § 96 
i protokollet uppdraga åt drätselkammaren att utreda och till stadsfullmäktige 
inkomma med förslag till beredande av lämplig plats vid södra hamnen för 
fiskauktioner. 
 
På uppdrag av drätselkammarens herr ordförande hade stadsingenjören härvidlag 
upprättat tvenne nya förslag: det ena i anslutning till brandstationen och det andra å 
Rosvikstorg, vilket senare innefattade trenne alternativ. 
 
Härjämte förelåg det ursprungliga förslaget om placering av fiskauktionshall på 
området öster om järnvägsbryggan. 
 
Drätselkammaren beslöt att till stadsfullmäktige överlämna de sålunda avgivna 
förslagen jämte därtill hörande handlingar enligt följande: 
 
1) Förslaget öster om järnvägsbryggan beräknat till en totalkostnad av cirka 10.204 
kronor, varav skulle på stadskassan belöpa cirka 7.500 kronor och på hamnkassan 
cirka 2.704 kronor. 
 
2) Förslaget i anslutning till brandstationen beräknat till en kostnad av cirka 12.000 
kronor. 
 
3) Förslaget på Rosvikstorg innefattade 3:ne nedanstående alternativ med för vart och 
ett angiven kostnadsberäkning: 
Alt. I: 10x30 m., cirka 30.000 kronor. 
Alt. II: 10x24 m., cirka 22.000 kronor. 
Alt. III: 10x18 m., cirka 14.000 kronor. 
 
För den händelse stadsfullmäktige skulle besluta i enlighet med något av förenämnda 
förslag, beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att de medel som härvidlag 
skulle komma att gäldas av stadskassan, måtte anskaffas medelst upplåning för 
återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto även vid nämnda tillfälle att under bordläggningstiden 
inhämta hälsovårdsnämnden och byggnadsnämndens yttranden över förslag till 
fiskauktionsanläggning vid södra hamnen. 
 
Sådana yttranden förelågo nu och voro av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 20 
juni 1929. 
 
§ 44. Stadsfullmäktige hade begärt nämndens yttrande, huruvida från hygienisk 
synpunkt hinder skulle möta att använda lokalerna i nuvarande 
brandstationsbyggnaden i Rosvik för hållande av fiskauktioner och i samråd därmed 
den förvaring av fisk i lådor, som betingades av auktionsrörelsen. 
 
För detta ändamål hade till nämnden överlämnats en av stadsingenjören uppgjord 
skiss över platsen i fråga, upptagande nuvarande brandstationsbyggnaden jämte en 
tillbyggnad, avsedd att användas till brandstationen, då de nuvarande 
brandstationslokalerna, tages i anspråk för fiskautionerna. 
 
Nämnden tog detta ärende i övervägande och fann därvid, att hinder icke borde möta 
för anläggningen i fråga på ifrågavarande plats, därest betryggande hygieniska 
anordningar enligt nämndens anvisning vidtoges. 
 
Som ovan. 
På Hälsovårdsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 16 
juli 1929. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamreraren Hugo Hallgren, 
vice ordförande, kontraktsprosten Fritz Lüsch, handlanden Axel Johansson, 
muraremästaren Klas Zetterström och stadsingenjören Sven Henrik Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 65. Genom drätselkammarens herr ordförande hade för uttrande överlämnats tvenne 
alternativa förslag i fråga om plats för fiskauktionshall invid och på Rosvikstorg. 
Bägge förslagen voro i skissform utarbetade och förelågo nu till påseende. 
 
Sedan nämnden noga genomgått vart och ett beslöts göra det uttalandet, att nämnden 
för sin del förorda förslaget på Rosvikstorg framför kvarteret ”Ångbåten”, där en 
byggnad av mera tillfällig art torde kunna uppföras utan att nämnvärt inkräkta på 
torgets för annat ändamål avsedda utrymme. 
 
Som ovan. 
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SVEN HENRIK LUNDGREN.” 
 
Härjämte förelågo de i skissform utarbetade förslagen till dylik anläggning.  
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr ordföranden framhöll, att han tidigare ställt sig passiv i denna fråga och ej heller 
yttat sig i densamma. 
 
Talaren yttrade vidare följande: Att det vore önskvärt med ett positivt beslut i frågan i 
dag, då det enligt stadsfullmäktiges arbetsordning fordrades majoritet för densammas 
ytterligare bordläggning, då nämligen all utredning i frågan förelågo. Av de trenne 
alternativen, som framkommit till frågans lösning, var talaren motståndare till det s. 
k. brandstationsförslaget, ty man skulle genom detsammas realiserande göra sig av 
med en tomt, som staden senare kan behöva för en allmän byggnad. Rosvikstorg vore 
en mera lämplig plats, men anläggningens placerande där skulle sälla sig för dyrt, och 
dessutom skulle sådan förläggning vara ett stort hinder ur hamnens synpunkt, enligt 
vad hamnstyrelsens ordförande framhållit. Det vore alltså endast tvenne förslag att 
reflektera på, nämligen vid norra hamnen och öster om järnvägsbryggan, ansåg sig 
kunna vara med om att välja vilket som helst av dessa, men hyste dock störst 
benägenhet för det förstnämnda. Beträffande förläggningsfrågans avgörande så kunde 
det ske med enkel majoritet, då däremot anslagsfrågan krävde kvalifiserad. Framhöll 
att anläggningen i fråga kunde till en början vara av provisorisk art, och att man 
sedan efter vunnen erfarenhet kunde vidtaga de åtgärder som befunnos nödiga, f. ex. 
anläggningens förflyttning eller utvidgande. 
 
Herr Ljungberg ställde sig tveksam till herr ordförandens mening om förläggnings- 
och anslagsfrågornas avgörande. 
 
Talaren vidhöll sin förut intagna ståndpunkt i frågan och anförde: Att det skulle vara 
ett misstag och till skada för fiskhandeln och staden, om förslaget med norra hamnen 
genomfördes. Om saken skulle misslyckas, komme det att betyda tidsförlust, och 
fiskhandeln tål ej något experiment. Den allmänna meningen i staden är till förmån 
för södra hamnen, varför det vore klokast att omedelbart bestämma sig för att placera 
anläggningen där. Drätselkammaren hade icke tagit någon ståndpunkt till de olika 
förslagen härvidlag beträffande södra hamnen utan endast prövat den ur 
fiskhandelssynpunkt. För sin del kunde talaren godkänna vilket som helst av de 
sistnämnda förslagen, då huvudsaken är att platsen för fiskauktionshallen blir vid 
södra hamnen. Då emellertid Rosvikstorg ej lämpar sig för försöksanläggning, och 
platsen vid brandstationen ej synes vinna något gillande, förordade talaren förslaget 
om platsen öster om järnvägsbryggan, vilket understöds såväl av handels- och 
sjöfartsnämnden som hamnstyrelsen, och skulle detta förslags utförande medföra en 
kostnad för staden av cirka 7.500 kronor, vartill skulle komma ett belopp av cirka 
2.700 kronor, med vilket hamninrättningen skulle bidraga för iordningställande av 
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brygga. Uttalade i likhet med herr ordföranden önskemålet av frågans omedelbara 
lösning samt framhöll, att det skulle ge ett mindre gott intryck utåt, om densammas 
nöjaktiga lösning nu skulle stranda. 
 
Herr Otto Olsson ansåg, att man borde gå varsamt till väga härvidlag, och att 
kostnadsberäkningarna för de olika alternativen till sådan anläggning vore för höga 
samt föreslog anvisandet av ett belopp å 3.000 kronor för åstadkommandet av ifråga 
varande anläggning, vilken kunde göras ganska enkel. Talaren framhöll, att man 
sedan fine bestämma sig för den för ändamålet lämpligaste platsen. 
 
Herr Foss understödde den föregående talarens förslag om anslagsbeloppets storlek, 
men förordade såsom plats för anläggningen öster om järnvägsbryggan, då man på så 
sätt finge både fiskhamn och fiskauktionshall och sålunda i någon mån kunde infria 
tidigare löften om ett lämpligt ordnande av fiskhandeln. 
 
Herr Boheman meddelade, att han tillskrivit ett flertal personer i ledande ställning 
inom Havsfiskeföreningens lokalavdelningar, och att de nio svar han erhållit åtta 
varit obetingat för södra hamnen såsom plats för fiskauktionerna. Talaren framhöll, 
att fiskarena ej ville ha norra hamnen för ändamålet, och att all industri och rörelse 
droges till södra hamnen, varför synnerligen starka motskäl måste framdragas för att 
han skulle frångå sin uppfattning om sistnämnda hamns lämplighet härvidlag. 
 
Herr Christenson vidhöll fortfarande sin mening om att norra hamnen vore 
lämpligaste platsen för fiskauktionernas förläggning och nämnde, att han vid samtal 
med fiskare fått en helt motsatt uppfattning än den av herr Boheman anförda. 
 
Herr Foss anförde, att han talat med fiskare såväl från norra som södra skärgården, 
men ingen enda hade yttrat sig till förmån för norra hamnen. 
 
Herr Elmqvist yttrade sig till förmån för det mindre anslagets beviljande och ansåg, 
att man tills vidare kunde låta de större projekten i denna fråga falla, samt att 
majoriteten finge avgöra platsen för förläggningen för dylik hall. Talaren sade sig 
hava hört fiskare, som förordat norra hamnen såsom lämplig plats för dessa 
auktioner. 
 
Herr Lindbom ansåg det synnerligen olämpligt att indraga fiskarebefolkningen i 
denna förläggningsfråga samt vidhöll sin uppfattning om norra hamnens lämplighet 
för ändamålet i fråga. Framhöll som skäl mot denna anläggnings placerande vid 
järnvägsbryggan, att detta skulle förrycka Grötökommitténs arbete. 
 
Herr Ljungberg genmälte med hänsyn till herr Lindboms yttrande om 
Grötökommitténs arbete, att densamma icke berördes av fiskauktionshallens 
förläggning vid järnvägsbryggan, då hallen beräknats i anslutning till den tänkta 
planen för Grötös förbindande med fastlandet. Talaren ifrågasatte, huruvida det kan 
vara välbetänkt att vara med om att rösta för ett anslag å 3,000 kronor utan att vara 
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förvissad om vad man får för detsamma samt hemställde om, att stadsfullmäktige 
måtte bestämma sig för anläggningens planerande öster om järnvägsbryggan, och att 
det för ändamålet måtte beviljas ett anslag å 7.500 kronor. 
 
Herr ordföranden förenade sig med detta förslag. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till förslaget om anläggningens placerande vid norra 
hamnen samt understödde förslaget om att för ändamålet anslå ett belopp av 3.000 
kronor. 
 
Herr Lycke påpekade, att piren i norra hamnen ej såsom man velat framhålla vore 
färdig, varför denna anläggning säkerligen skulle med hänsyn till pirens fullbordande 
bliva lika dyrbar vid norra som vid södra hamnen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan förslaget om att förlägga 
fiskauktionsanläggningen till södra hamnen å platsen öster om järnvägsbryggan och å 
andra om att förlägga densamma till norra hamnen förklarat det förstnämnda av dessa 
förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som vill hava denna anläggning förlagd till södra hamnen å platsen om 
järnvägsbryggan, röstar Ja; 
den det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att anläggningen skall förläggas till norra 
hamnen.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Gust. Karlson, 
Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Sandström, Johansson, Sörensen, Boheman, 
Arsenius, Foss, Lycke och ordföranden ja, med herrar Sterner, Ludvig Andersson, 
Otto Olsson, Fritz G. Olsson och fröken Wallentin samt herrar Christenson, 
Lindbom, Albert Andersson och Elmqvist nej. 
 
Med 13 röster mot 9 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen. 
 
Då herr ordföranden härefter framställt propositionen på bifall till vartdera av 
förslagen, å ena sidan att för ändamålet bevilja ett anslag å 7.500 kronor och å andra 
om beviljandet av ett anslag å 3.000 kronor samt därvid förklarat det förstnämnda 
förslaget vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som för ändamålet vill bevilja ett anslag å 7.500 kronor, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
det av dessa båda förslag, som eventuellt vinner kvalificerad majoritet, utgör 
stadsfullmäktiges beslut i denna anslagsfråga.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Gust. 
Karlson, Sandström, Boheman och ordföranden ja, men herrar Sterner, Ludvig 
Andersson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson och 
fröken Wallentin samt herrar Johansson, Christenson, Sörensen, Lindbom, Arsenius, 
Foss, Albert Andersson, Lycke och Elmqvist nej. 
 
Med 27 nej- mot 5 ja-röster, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige 
beslutit att anslå ett belopp av 3.000 kronor för bestridandet av kostnaderna för 
fiskautionshalls uppförande vid södra hamnen, öster om järnvägsbryggan.  
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt, att medel för ändamålet skola i enlighet 
med drätselkammarens förslag anskaffas medels upplåning för återbetalning inom 
kortare tid än två år. 

 
1929-07-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 107 (avskrift KJ): 

En så lydande skrivelse förelåg i vidimerad avskrift: 
 
”Protokoll, fört vid sammanträde å rådhuset i Lysekil, mellan kommitterade för 
Göteborgs och Bohusläns landtings förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning och av 
Lysekils stadsfullmäktige valda kommittérade den 13 juni 1929. 
 
Närvarande: För Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskott 
sjukvårdsavdelning: Herrar Borgmästaren Karl Rasmussen, Förste provinsialläkaren 
Doktor John Rohlin och Landstingsdirektören N. W. Torstenson, samt för Lysekils 
stad: Herrar Kontraktsprosten F. Lüsch, Borgmästaren Axel Sundberg, 
Riksdagsmannen Carl Brännberg och Redaktören Axel Ljungberg. 
 
§ 1. Såsom ordförande utsågs Herr Borgmästare, Karl Rasmussen och att föra 
protokoll över dagens förhandlingar uppdrogs åt undertecknad Torstensson. 
 
§ 2. Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågs Herrar 
Kontraktsprosten Lüsch och Doktor Bohlin. 
 
§ 3. Sedan epidemisjukhuset 27 Juli 1928 nedbrunnit beslöt 1928 års landsting bland 
annat ”uppdraga åt sitt förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning att verkställa en 
allsidig och förutsättningslös utredning av sjukvårdsfrågorna i Lysekil, omfattande 
såväl frågan om epidemisjukhusets eventuella återuppbyggnad som därmed i ett visst 
samband stående frågan om den nuvarande upptagningsanstalten, ägnade utskottet att 
vid utförandet av detta uppdrag anlita arkitekt och vid behov annan sakkunnig samt i 
övrigt företaga de undersökningar som utskottet för frågornas utredning kunde pröva 
nödiga, och till nästa åres landsting inkomma med de förslag, vartill utredningen 
kunde giva anledning”. 
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För att närmare utreda frågan hade landstingets förvaltningsutskotts 
sjukvårdsavdelning utsett en kommitté bestående av Herrar Rasmussen, Rohlin och 
Torstenson, på vilkas anhållan Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil den 2 maj 1929 
utsett Herrar Lüsch, Sundberg, Brännberg och Ljungberg ”att med kommitterade för 
Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning 
underhandla å Lysekils stads vägnar om träffande av preliminär överenskommelse 
angående vissa landstinget och staden berörande angelägenheter i samband med 
förslag om återuppbyggandet av epidemisjukhuset i Lysekil samt i samband därmed 
anordnande av en sjukstuga”. 
 
Den sålunda sammansatta kommittén hade i dag sammanträtt för att behandla de 
ärenden vartill dess uppdrag gåve anledning. 
 
Sedan hithörande frågor var för sig behandlats, och diskussion förklarats avslutad, 
enades kommitterade om följande förslag till avtal mellan landstinget och Lysekils 
stad: 
 
Under förutsättning att Göteborgs och Bohus läns landsting beslutar om 
återuppbyggnad av epidemisjukhus å den avbrända tomten å Slätten och i samband 
därmed anordnande av en sjukstuga, förbinder sig Lysekils stad: 
 
1) att innan byggnaden påbörjas tillhandahålla landstinget fullständiga 
lagfartshandlingar å det tomtområde å Slätten som stadsfullmäktige vid sammanträde 
den 11 december 1919, § 195, å landstinget överlåtit varå epidemisjukhuset 
sedermera uppförts, ävensom överlämna bevis, utvisande att tomten är gravationsfri;  
 
2) att till stadsläkare med en minimilön av 2,500 kronor välja den läkare, som i den 
ordning gällande sjukhuslag och sjukhusstadga föreskriver eller motsvarande 
bestämmelser i framtiden komme att föreskriva, förordnats som sjukstugeläkare, 
varvid dock bör iakttagas att sjukstugustyrelsen innan förslag å sjukstugeläkare 
avgives bör lämna stadsfullmäktige tillfälle att genom utsedde representanter jämte 
sjukstugestyrelsen ägna frågan om avgivande av förslag å och förord för 
sjukstugeläkare förberedande gemensam behandling; åliggande staden att, därest 
sjukstugeläkaren likväl icke skulle väljas till stadsläkare, till landstinget årligen under 
den tid stadsläkare- och sjukstugeläkaretjänsterna icke äro förenade, till landstinget 
erlägga ett bidrag till läkarens lön av 1,500 kronor. detta bidrag utgår ävenledes från 
den dag sjukstugeläkaren tillträtt sin befattning vid verksamhetens början och till 
tjänsternas sammanförande kunnat genomföras; 
 
3) att tillhandahålla fritt vatten för såväl epidemisjukhusets som sjukstugans behov 
från stadens vattenledning, som för närvarande är framdragen i Landsvägsgatan, 
ägande staden rätt att inom sjukhusen uppsätta mätare för kontrollerande av 
åtgången; 
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4) att från stadens elektricitetsverk tillhandahålla sjukhusen elektrisk ström jämte 
erforderliga yttre ledningar för dess behov av såväl kraft som ljus mot de taxor och 
rabattvillkor som gälla eller komma att gälla för de mest gynnade större förbrukarn 
inom staden; samt 
 
5) att i händelse av eldsvåda ställa stadens brandkår och brandsläckningsresurser 
kostnadsfritt till förfogande för släckningsarbete i samma utsträckning som om 
sjukhusen vore belägna inom staden. 
 
Detta avtal skulle för att bliva gällande godkännas av Stadsfullmäktige i Lysekil och 
Göteborgs och Bohus läns landsting. 
 
Som ovan 
N. W. TORSTENSON. 
 
Justerat: 
KARL RASMUSSEN. 
JOHN ROHLIN. 
FRITZ LÜSCH. 
 
Rätt avskrivet betyga 
AXEL HOLMQVIST. ALF ÖHRNGREN. 
 
Denna skrivelse remitterades i original av stadsfullmäktiges herr ordförande den 27 
juni 1929 till drätselkammaren för dess yttrande, vilket härmed betygas 
 
AXEL HOLMQVIST, 
stadsfullm. sekr. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda träffandet av sådan överenskommelse på de grunder 
skrivelsen i fråga angiver. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att utan 
ändringar godkänna samtliga villkor med hänsyn till sådan överenskommelse mellan 
Göteborgs och Bohus läns landsting och Lysekils stad. 
 
Omedelbart efter detta besluts fattande avsändes ett så lydande telegram: 
 
”Landstingsdirektör Torstensson, 
 
Rt 35185, Göteborg. 
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Protokollet rörande sjukvårdsfrågor återsänt med dagens post och hava 
stadsfullmäktige i dag beslutit att utan ändringar godkänna samtliga villkor i 
detsamma med hänsyn till ifrågavarande överenskommelse. 
 
Å Lysekils stadsfullmäktiges vägnar: 
 
Fritz Lüsch 
 Axel Holmqvist.” 

 
1929-07-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 108 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 

Daniel Strandbergs barn (eventuellt till ingenjören herr Daniel Strandberg) försälja 
tomten till huset n:o 10 vid Blekegatan för ett pris av två (2) kronor per kvm., och 
innehåller denna tomt en areal av cirka 310 kvm. enligt skrivelsen bilagd kartskiss.  
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt lämna dylikt bemyndigande. 

 [Anm PS: Adressen är alltså Blekegatan 10.] 
 
1929-07-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 109 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hemställde genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få 

till fabrikören herr Evald Luckey för ett pris av en (1) kr. per kvm. försälja en 
markremsa innehållande en areal av cirka 65 kvm. enligt skrivelsen bilagd kartskiss, 
vilken markremsa skulle tilläggas honom tillhöriga stadsägan n:o 505 A. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
[Anm PS: Adressen är Gullmarsgatan 30.] 

 
1929-07-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 114 (avskrift KJ): 
 Herr Jakob Petterson ingav såsom egen motion följande av ett åttiotal personer 

undertecknad skrivelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vårt vattenledningsverk har i flera år och synnerligast det senare året ej fungerat till 
belåtenhet utan varit och är mycket otillfredsställande i det att ibland får man intet 
vatten, och när man får vatten, så är detta uppblandat med en mängd rostpartiklar och 
orenlighet, som gör detsamma hälsovådligt. Dessa olägenheter förefinnas 
huvudsakligast uti följande stadsdelar: Kronberget, Skottegatan, Stora Kyrkogatan, 
Kyrkvik, Hagarna, Rinkenäs, Gamla staden, Blekebacken och en del av Kungsgatan. 
Alltså mer än halva staden. 
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Då vi nu ha en riklig tillgång på vatten uti Rote- och Trötemyrarna, torde 
ovannämnda olägenhet kunna avhjälpas genom filtrenas höjande vid Rotemyren samt 
nedläggande av erforderligt grovt vattenledningsrör uti Skottegatan i det där 
befintliga 3”-röret, som säkerligen är till största delen igenrostat, då det legat där i 
cirka 40 år och således helt naturligt ej kan mata förutnämnda stadsdelar med vatten. 
 
Undertecknade anhålla därför vördsamt, att staden skyndsammast, och innan vintern 
inträder, måtte avhjälpa här berörda olägenheter. Andra stadens arbeten få sättas i 
andra rummet, då det gäller en så viktig fråga som vatten. 
 
Lysekil i juli 1929. 
 Underskrifter.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Petterson framhöll det trängande behovet av att förbättra ifrågavarande 
vattenförhållanden och ansåg, att man snarast möjligt borde låta överföra vatten från 
Trötemyren till stora vattendammen. 
 
Herr Otto Olsson delade denna uppfattning och ansåg, att vattenstyrelsen redan bort 
gå i författning om sådan vattenöverföring. 
 
Herr Foss hyste samma mening i saken som de båda föregående talarna och framhöll 
tillika, att vattnets kvalitet icke vore den bästa, vilket förhållande berodde på arbetet 
med Rotemyrens filter. Påpekade att det redan i vintras varit tal om överföra vatten 
på antytt sätt. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man inte gärna kunde avbryta de nu pågående stora 
arbetena för att lägga ny vattenledning i Skottgatan. Vidare yttrade talaren, att 
stadsingenjören räknat med att i nästa års förslag till utgiftsstat för vatten- och 
avloppsledningar upptaga kostnader för höjandet av Rotemyrsfiltrerna. Påpekade att 
orsaken till svårigheterna med vattnet låg uti den kalla vintern och den därpå följande 
torra sommaren, samt att vattenstyrelsen icke förbisett frågan om dylik 
vattenöverföring utan haft den uppe till behandling men att styrelsen funnit 
kostnaderna därvidlag för höga och uppskjutit frågan under förhoppning om rikligare 
nederbörd. 
 
Herr Christenson ansåg, att ordnandet av stadens vattenförhållanden borde vara en 
angelägenhet, som skulle gå vidare före många andra, som äro av ringare betydelse 
för samhället. 
 
Herr Evald I. Andersson framhöll de svåra vattenförhållandena för Kronbergets 
befolkning och uttalade önskvärdheten för åtgärders vidtagande i denna sak. 
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Herr Källén vitsordade i egenskap av ledamot av vattenstyrelsen, att denna haft 
frågan om dylik överföring av vatten under behandling, men att de dryga kostnader, 
som denna överföring skulle åsamka staden avhållit styrelsen från att till 
stadsfullmäktige inkomma med sådant förslag. 
 
Herrar Sterner och Ludvig Andersson understödde förslaget om vattenöverföring på 
nämnt sätt. 
 
Herr ordföranden yrkade remiss till vattenstyrelsen och drätselkammaren dels av den 
föreliggande motionen, del av frågan om överföring av vatten från Trötemyren till 
stora vattendammen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige att bifalla detta 
yrkande. 

 
1929-07-.. Två fredsmöten anordnas av arbetarkommunen gemensamt med Fackliga central – 

ett i Folkets Hus med teknologen Siljestrand som talare, och ett å Stora torget den 28 
juli (femtonårsdagen av världskrigets utbrott). Talare vid detta möte är folkskollärare 
Ernst Jungen, Göteborg. (LAK, sid 63) 

 
1929-07-.. Statens Havsfiskelaboratorium i Lysekil invigs. Tillkomsten baseras på professor 

Robert Murrays ursprungliga donation till Lysekils stad år 1919. (LP 1995-12-20) 
(Dybern/Lindquist, Havsfiskelaboratoriet i Lysekil) (Arvid Sandell, LP 2002-06-14) 
(www.fiskeriverket.se) 
Arvid Ragnar Molander blir 1:e assistent. (Svenskt Biografiskt Lexikon, Band 25) 

 
1929-08-10 Sverrestenens avtäckning å Sörbo görs av professor Alexander Bugge som 

representant för den norska regeringen. Högtidstalet hålls av landshövding Oscar von 
Sydow i närvaro av flera hundratal intresserade åhörare, bohuslänningar och 
dalslänningar. Fornminnessällskapet Vikarvet har bekostat framtagningen av 
minnesstenen. På stenen finns följande inskription: 

SVERRE 
korades här på Sörbo till Norges konung, av 

birkebeinarne 13 mars 1177. 
Vikarvet reste stenen 1929. 

På aftonen har Vikarvet middag på Badhusrestauranten i Lysekil, dit professor Bugge 
och andra representanter för Norge m.fl. är inbjudna. Bland de tal, som hålls, tilldrar 
sig de med värme framburna anförandena av professor Bugge och sekreteraren i 
Ostfolds historielag mycken uppmärksamhet och bifall. Gästernas tack framfördes av 
borgmästare Sundberg. (Vikarvets årsbok 1943-1945, sid 37-41) 

 
1929-08-27 Stiftets nyutnämnde biskop skall hålla visitation i Lysekils kyrka lördagen den 31 

augusti och söndagen den 1 september samt har till förhör kallat folkskolans 5:te och 
6:te klasser samt de två sista årens konfirmander. Skolorna har med anledning härav 
påbörjats ett par dagar tidigare än brukligt. 

http://www.fiskeriverket.se
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 Ett protestmöte mot denna kyrkparad anordnas nu av kommunstyrelsen tisdagen den 

27 augusti i Folkets Hus. Till mötet har inbjudits föräldrar, lärare och målsmän, men 
även andra intresserade har infunnit sig, och Folkets Hus stora sal blir fylld. Frågan 
inleds av riksdagsman Carl Brännberg och en intressant diskussion följer. 

 En resolution antas, att tillställas biskopen. Man anser att biskopens kallelse till 
förhör vad det gällde folkskolans elever är ett obehörigt ingripande i skolans arbete. 
Man förväntar även att kallelsen beträffande åsyftade folkskoleklasser och lärare 
återtas. 

 Med tillfredsställelse hälsas dock biskopens intresse för folkundervisningen, men 
hävdas den uppfattningen att den övervakning, som lagligen tillkommer och åligger 
biskop, bör äga rum i vederbörande undervisningsanstalters lokaler på tid då 
undervisningen behörigen pågår. 

 Vidare uttalas förundran över att endast folkskolan kommit i fråga vid det planerade 
förhöret. Staden har en undervisningsanstalt till, och även om den har karaktären av 
läroverk, anser man att den inte bör ha någon undantagsställning. 

 
 Visitationen blir inte inställd men mötet skapar dock en hel del oro och det förklaras 

sedan att det inte är frågan om kallelse utan endast en inbjudan för dem som ville 
infinna sig. (LAK, sid 64) 

 
1929-10-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 118 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen och drätselkammaren förelågo följande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- 
och kloakledningar den 26 juli 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Källén, Johansson och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 46. Den 18 juli d. å. beslöto stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen och 
drätselkammaren för deras yttranden remittera en till staden inkommen skrivelse 
rörande stadens vattenfråga. 
 
I samband med denna remiss beslöto stadsfullmäktige även att på enahanda sätt 
remittera frågan om att leda vatten genom rör från Trötemyren till stora 
vattendammen. 
 
Med anledning av dessa remisser beslöt styrelsen enhälligt följande: 
 
Beträffande den till stadsfullmäktige inkomna skrivelsen med framställning om 
höjandet av filter och omläggning av ledningar: 
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Att, då styrelsen ej för närvarande är beredd avgiva sålunda begärt yttrande, 
överlämna åt stadsingenjören att härvidlag upprätta en fullständig utredning jämte 
kostnadsförslag, varefter styrelsen vill återupptaga frågan till behandling. 
 
Beträffande ifrågasatt överföring av vatten från Trötemyren till stora vattendammen: 
 
Att hos stadsfullmäktige förorda att försök med dylik överföring medelst ångspruta 
och slangar, vilket enligt stadsingenjörens uppgift skulle uppgå till en kostnad av 
cirka 1.000 kronor. 
 
Dessutom beslöt styrelsen att, om sådan överföring ej ger resultat, hos 
stadsfullmäktige hemställa om bemyndigande att få på annat sätt låta verkställa dylik 
överföring, vilken enligt stadsingenjörens beräkning skulle draga en kostnad av cirka 
5.000 kronor. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 
september 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. 
Olsson och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 128. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 8 
nästlidne augusti under § 119 i protokollet bordlagda ärendet, från Stadsfullmäktige 
remitterad motion rörande stadens vattenfråga jämte den på enahanda sätt remitterade 
frågan om att leda vatten genom rör från Trötemyren till stora vattendammen. 
 
Beträffande den till stadsfullmäktiges ingiva förenämnda motionen så kunde 
kammaren ej för närvarande intaga någon ståndpunkt till densamma utan hänvisar till 
vattenstyrelsens beslut i ärendet för den 26 sistlidne juli, av vilket framgår, att 
styrelsen uppdragit åt stadsingenjören att därvid lag upprätta en fullständig utredning 
jämte kostnadsberäkning, varefter styrelsen ville återupptaga till behandling.  
 
Vad angår ifrågasatt överföring av vatten från Trötemyren till stora vattendammen 
beslöt kammaren uppdraga åt stadsingenjören att gå i författning om att anskaffa och 
utlägga rör för ändamålet. 
 
Kostnaderna härför skulle enligt stadsingenjörens beräkning uppgå till ett belopp av 
cirka 4.000 kr. 
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Vidare beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anmäla detta beslut och 
samtidigt hemställa om beviljandet av beloppet ifråga, vilket anslag skulle upptagas 
för uttaxering i 1930 års utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att godkänna de av 
drätselkammaren vidtagna åtgärderna i saken samt att för ifrågavarande ändamål 
bevilja det begärda anslaget å 4.000 kronor för uttaxering i 1930 års utgifts- och 
inkomststat. 

 
1929-10-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 120 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 

handelsbiträdet herr Ernst Olsson för ett pris av två (2) kronor per kvm. Försälja 
tomten till huset n:o 12 vid Blekegatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 450 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

 [Anm PS: Adressen är alltså Blekegatan 12. Huset på Blekegatan 12 rivs 1975 cirka.] 
 
1929-10-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 130 (avskrift KJ): 
 Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 

stadsfullmäktiges hörande över ”Utredning och förslag angående införlivning med 
Lysekils stad av en del av Lyse socken av Knut Dahlberg”, vilket ärende av 
stadsfullmäktiges herr ordförande remitterades till drätselkammaren för dess yttrande, 
som nu förelåg jämlikt följande protokollsutdrag: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 
september 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. 
Olsson och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 157. Till slutlig behandling återupptogs det av stadsfullmäktiges herr ordförande till 
drätselkammaren och dess yttrande remitterade ärendet, Utredning och förslag 
angående införlivning med Lysekils stad av en del av Lyse socken av Knut 
Dahlberg”, vilket ärende senast bordlagts vid drätselkammarens sammanträde den 24 
dennes. 
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Det vid drätselkammarens nämnda sammanträde föreliggande förslaget till dylikt 
yttrande, vilket förslag upprättats av drätselkammarens herr ordförande, diskuterades 
nu ånyo, och beslöt kammaren enhälligt att med mindre av herr vice ordföranden 
föreslaget tillägget antaga det föreliggande förslaget att såsom kammarens eget 
yttrande i ärendet till stadsfullmäktiges avgivas. 
 
Detta förslag hade med det av herr vice ordföranden gjorda tillägget följande lydelse: 
 
”Till bevarande av den gjorda remissen får drätselkammaren anförda följande: 
 
Av den historik utredningsmannen lämnar över införlivningsfrågan framgår, att 
införlivningen visserligen varit föremål … Bilaga § 157.” 
 
(Denna bilaga motsvaras av nedanstående Bilaga N:o 10, 1929). 
 
Härjämte förelåg en av stadens brandchef upprättad utredning rörande ökade 
kostnader för stadens brandväsen vid sådan införlivning, vilken utredning skulle 
biläggas ärendets handlingar vid deras överlämnande till stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i detta protokollsutdrag nämnda handlingarna tillika med 
byggnadsnämndens utlåtande i denna inkorporeringsfråga. 
 
Då handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Sterner ansåg, att ingenting vore för staden att vinna genom dylik inkorporering, 
men däremot att staden komme att åsamkas en massa utgifter, och att hela fördelen 
av inkorporeringen bleve endast till Slättens fördel, och Lysekils stad hade enligt den 
föreliggande utredningen endast skyldigheter att fylla utan några som helst 
motsvarande förmåner. Framhöll att om staden fordrat denna införlivning, så hade 
förhållandet varit ett helt annat. Ansåg det från drätselkammaren föreliggande 
förslaget till yttrande utmärkt väl avfattat och föreslog detsammas antagande. 
 
Herr Petterson yrkade, att den i förslaget varande punkten om att staden kräver 
gottgörelse av allmänna medel, för den händelse Kungl. Maj:t skulle mot stadens 
bestridande förordna om tvångsinförlivning, måtte flyttas till förslagets slut. 
 
Herr Christenson ansåg den sålunda föreslagna ändringen icke vara befogad. 
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Herr ordföranden fann frågan om denna punkts placering vara av underordnad 
betydelse. 
 
Herr Ljungberg hyste motsatt uppfattning och framhöll, att där punkten nu står, 
passar den till de föregående och efterföljande punkterna, varför en dylik omflyttning 
vore olämplig. 
 
Herr vice ordföranden sade sig i fråga om bemälda punkts placering kunna vara med 
om vilket som helst av förslagen, dock hade hans meningsgrupp ansett det lämpligt 
att flytta punkten till skrivelsens slut. Vidare framhöll talaren å sin meningsgrupps 
vägnar, att han ej ville vara med om att avstyrka den nu ifrågasatta införlivningen på 
andra skäl än de rent ekonomiska. 
 
Herr Foss understödde herr Petterson yrkande. 
 
Då överläggning förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av förslagen, å ena sidan att låta det föreliggande 
förslaget till yttrande i ärendet vara oförändrat och å andra att ändra placeringen av 
förenämnda punkt enligt herr Pettersons yrkande, förklarat det förstnämnda av dessa 
förskag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bibehålla det föreliggande försaget till yttrande i ärendet oförändrar, 
röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att ändra förslaget ifråga enligt herr 
Pettersons yrkande.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herr ordföranden ej deltog, 
röstade herrar Sterner, Ljungberg, Gust. Karlson, Ludv. Anderson, Fritz G. Olsson, 
Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, 
Albert Anderson, Lycke och Elmqvist ja, medan herrar vice ordföranden, Otto 
Olsson, Källén, Petterson, Evald I. Anderson, Johansson, Sörensen, Arsenius och 
Foss nej. 
 
Med 13 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att låta detta förslag 
till yttrande i det föreliggande ärendet vara oförändrat. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det från drätselkammaren 
föreliggande förslaget att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas, 
och skulle samtliga ovannämnda handlingar vid yttrandets avgivande bifogas. 
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På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige tillika att till 
drätselkammarens ordförande, herr Ljungberg, uttala sitt tack för han myckna och väl 
utförda arbete med avfattande av förslaget till ifrågavarande yttrande. 
 
Det sålunda av stadsfullmäktige antagna yttrandet i ärendet innefattas i denna … 
Bilaga N:o 10, 1929. 

 
 Bilaga N:o 10, 1929. 

 
Bilaga till Drätselkammarens protokoll för den 30 september 1929, § 157. 
 
Stadsfullmäktiges yttrande över förslag och utredning angående införlivning med 
Lysekils stad av en del av Lyse socken. 
 
Till besvarande av den gjorda remissen får Drätselkammaren anföra följande: 
 
Av den historik utredningsmannen lämnar över införlivningsfrågan framgår, att 
införlivningen visserligen varit föremål för överväganden vid skilda tillfällen, men att 
den icke varit aktuell i vad på staden ankommer. De initiativ som tagits, hava utgått 
antingen från innebyggare på Slätten eller från Kungl. Maj:ts Befallningshavande, 
under det att staden genom sina fullmäktige visserligen och på grund av nämnda 
initiativ vid två tillfällen medverkat till ärendets utredning men varje gång tvekat 
inför fortsättningen. Tveksamheten har icke blott haft sin grund i de befarade 
ekonomiska svårigheterna vid indelningsändringens realiserande utan har även 
bottnat i ansvarskänsla inför de förpliktelser redan förut iklätt samhällsborna i 
Lysekil. de låneförbindelser staden måst ikläda sig samt de direkta kostnader staden 
måst bestrida för jordköpet, för vattenverket med ledningar, för gatuanläggningar och 
avloppsledningar, för renhållningen, kraftverket, hamnbyggnaderna, undervisningen, 
kyrkan med kyrkogårdar, och den stora aktieteckningen i Lysekils järnväg, utgöra 
skäl mer än nog för staden att motsätta sig en ytterligare avsevärd belastning utöver 
vad staden av sina egna förhållanden kan bliva nödtvungen till. Stadens ståndpunkt i 
detta avseende blev även klargjort för utredningsmannen, i tots av att denne vid sina 
överläggningar med stadens representanter undantog från diskussion frågan om 
införlivning eller icke, och i stället baserade överläggningen på vad som vore att 
iakttaga, därest en införlivning bleve av Kungl. Maj:t påbjuden. 
 
Beträffande det geografiska läger för de båda samhällena bör framhållas, att Lysekil 
redan så tidigt som 1778 fick sitt område bestämt, då sextom åboar friköpte Skatte-
Fiskeläget Lysekil med Salteriet Rinkenäs jämte bredvid fiskeläget liggande 
frälsejord Åkerbräcka. Den gräns mot det övriga Lyse, som läget liggande frälsejord 
Åkerbräcka. Den gräns mot det övriga Lyse, som härigenom uppkom framgår av en 
karta upprättad 1845, å vilken rågången angivits. Köpingens innevånare hade 
säkerligen lika litet som sina föregångare från 1778 någon tanke på att kringskära 
någon från att komma till sjön, enär knappast något enda hus fanns på Slätten denna 
tid. 
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Vidkommande stadens expropriation för sitt vattenverks behov av Tröte- och 
Rotemyrarna, skedde detta enligt en av vattenbyggnadsbyrån utarbetad plan. Stadens 
läge på yttersta spetsen av Stångenäs har ställt staden i en brydsam belägenhet 
beträffande tillgången av färskvatten, och de svårigheter staden härvidlag haft att 
genomgå kan icke ha undgått att hos stadsinnevånarna inskärpa vikten av att icke i 
första taget släppa in fler förbrukare än som kunna vara förenat med nödig omtanke 
för stadens del- staden har låtit undersöka hela Stångenäset för att utröna 
möjligheterna för ökad vattentillgång men utan att påträffa vatten på närmare håll än 
den 4 mil åt nordost belägna Kärnsjön. Då Tröte- ovh Rotemyrarna i laga ordning 
lagts i stadens vattensystem, har detta icke på något sätt försatt Sltten i något sämre 
läge, enär detta samhälle knappast ägt möjligheter att tillgodogöra sig detta vatten. 
Till de brunnar, varur samhällets innevånare förut haft att hämta sitt vatten, har 
kommit de tre vattenposter (och lika många brandposter), som staden enligt 
expropriationsvillkoren ställt till förfogande, och varifrån innevånarna på Slätten äga 
utan kostnader för anläggningen fritt taga vatten. 
 
Frågan om medgivande för sagda innevånare att i vidare mån än vad nyss är sagt 
kunna tillgodogöra sig vatten från stadens vattenledningsnät har för någon tid sedan 
blivit väckt inom vederbörande styrelse, men att denna liksom i viss mån även 
stadsfullmäktige ställt sig avvaktande har sin naturliga förklaring uti den osäkerhet 
beträffande vattentillgången, som alltjämt kan sägas vara för handen, då staden efter 
den sista utbyggnaden ännu icke fått sina uppsamlingsställen fyllda. Med den 
behandling denna fråga redan undergått och den tillgång på vatten, varmed man nu 
tilltror sig våga räkna, bör utsikter föreligga för en överenskommelse mellan Lysekil 
och Slättens innebyggare rörande en mera nöjaktig lösning av deras vattenfråga. Och 
vad angår möjligheten för Slätten att få anknyta sina kloakledningar till stadens 
avloppsledningar, har framställning därom nötts med förståelse från vederbörande 
styrelse. Skillnaden mellan vad denna styrelse härför ansett sig böra begära och vad 
Slättens vederbörande trott sig om att kunna erbjuda har varit så obetydlig att någon 
svårighet för en överenskommelse i det fallet icke behövt föreligga, därest man från 
Slättens sida på allvar velat komma till ett resultat. 
 
Drätselkammaren vill i detta avseende hänvisa till bestämmelserna i kap. 8 
Vattenlagen. 
 
Av det sagda torde framgå, att möjlighet icke saknas för en tillfredsställande 
överenskommelse rörande lösandet av samhällets vatten och kloakfrågor. 
 
Någon anledning att för att dessa frågor tillgripa tvångsinförlivning torde således icke 
föreligga. De sanitära förhållandena i övrigt synes, efter vad som föregår av förste 
provinsialläkarens yttrande icke i samma grad som de nyss nämnda frågorna påkalla 
en införlivning. Några av de sanitära förhållandena framkallade olägenheter ha icke 
försports. 
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Beträffande i övrigt åberopade skäl för en tvångsinförlivning vill Drätselkammaren 
ifrågasätta, huruvida den omständigheten, att staden har sitt renhållningsverk, en 
kyrkogård och en del av sitt vattenförråd beläget utom staden i föreliggande fall bör 
tillmätas betydelse ens såsom bidragande orsak för en införlivning. Av vad som redan 
är sagt framgår, att staden icke inom rimligt avstånd haft någon annan vattensamling 
att tillgå än de angivna myrarna, och det för renhållningsverket inköpta området 
valdes med avsikt så långt bort, icke minst med hänsyn till möjligen uppkommande 
samhällsbildning i Dalskogen, och detta oberoende av den kommunala indelningen. 
Belägenheten av nämnda anläggningar har icke påkallat några åtgärder ifrån stadens 
sida för en inkorporering. 
 
Vad det gäller tillgängliga utrymmen inom staden för bostäder, får Drätselkammaren 
hänvisa till bilagda karta varav framgår, att i stadens eller enskildas ägo finnas 81 
ännu ej disponerade, lätt tillgängliga och mycket väl belägna tomter, av vilka 15 äro 
avsedda för slutet byggnadssätt och 66 för öppet. Vidare finnas 43 med hänsyn till 
tillgängligheten medelgoda tomter, samt 50 mera oåtkomliga men dock användbara 
tomter. Flertalet av dessa tomter äro belägna vid gator, där vatten- och 
avloppsledningar redan finnas eller i varje fall komma att utföras. Samtliga tomter 
kunna sägas vara centralt belägna och flertalet av dem måste komma till användning 
innan staden kan anses på ett tillfredsställande sätt bebyggd. Områden sådana som i 
Hagarna, vid Drottninggatan, mellan Kungs- och Färgaregatorna samt vid lilla 
vattendammen måste ur ren stadsbyggnadskontoret ordnas, oavsett om staden har 
andra områden till sitt förfogande eller inte. Detta är också nödvändigt med hänsyn 
till redan havda kostnader för gator och ledningar samt på den grund att staden måste 
se till att ut det mesta möjliga av sina ännu osålda tomter för att så långt sig göra låter 
undvika att amorteringen av jordlånet måste gäldas genom uttaxering. Enligt gällande 
byggnadsbestämmelser kan med de angivna tomternas bebyggande bostäder beredas 
för ytterligare omkring 2,000 personer. Några sanitära olägenheter av att staden 
bliver fullbyggd torde icke kunna påvisas. Härvid bör icke förbises stadens fria och 
läge ute vid havet. Nämnda antal tomter angiver icke den totala möjligheten 
beträffande för byggnadsändamål användbara områden. 
 
Det antal tomter staden äger på Slätten, utgör 30, ett tal som omöjligen kan betecknas 
såsom en avsevärd del av det lämpliga byggnadsområdet inom samhället. Detta 
område förvärvades av den anledningen, att staden icke kunde få köpa enbart den 
tomt åtagit sig att anskaffa för landstingets epidemisjukhus. 
 
Angående utrymmen för industri kan anföras att betydande tomter för detta ändamål 
finnas i Bansvik, i Grönvik, vid Ringenäs och vid Åkerbräckan samt att staden i 
samband med fortgående utfyllnader för hamnen behov i sinom tid bliver i tillfälle att 
utnyttja de områden Grötön erbjuder. 
 
I vad mån de angivna utrymmena för bostäder kunna bliva tillräckliga för någon 
längre tid, låter sig givetsvis icke förutsägas. Det kan emellertid framhållas, att 
folkmängden i Lysekil, som den 31 dec. 1908 utgjorde 4.018, år 1914 nådde upp till 
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4.592, men år 1923 hade gått ned till 4.076 och efter någon stegring under åren 1924-
1926 därefter ånyo minskats, så att den vid senaste årsskiftet utgjorde 4.085. Antalet 
född höll sig under åren 1909-1913 i respektive 110, 110, 120, 109 och 125, men 
hade under åren 1922-1918 nedgått till respektive 65, 82, 58, 72, 70, 65 och 61. 
 
Nedgången i befolkningstalet med 11 proc, har givetsvis verkat återhållande på 
efterfrågan av nya bostäder. Emellertid har sedan 1914 tillkommit ett flertal 
lägenheter, de flesta dock efter depressionen, som följde på krigets slut. Under åren 
1923-1928 tillkommo 67 lägenheter utöver de som avgingo. Under innevarande år 
beräknas tillkomma 18 och under 1930 minst 19 lägenheter i nybyggnader, vars 
tomter ej medtagits i redogörelsen härovan. Vidare ha ett antal lägenheter tillkommit 
genom delning av hela våningar samt genom för årsuthyrning i anspråk tagna 
utrymmen, vilka tidigare varit reserverade för sommaruthyrning åt badgäster. Denna 
rätt betydande ökning i bostadstillgången måste med hänsyn till det sjunkande 
befolkningstalet innebära en avsevärd förbättring beträffande de bostadshygieniska 
förhållandena. Någon anledning att på den grund vidtaga en inkorporering kan 
således icke anses föreligga. 
 
Förbliver befolkningstalet stillastående eller fortsätter att gå tillbaka, kommer 
givetvis de senaste årens byggnadsverksamhet att minskas. Ett förebud därom utgör 
den mindre efterfrågan på tomter, som Drätselkammaren redan kan konstatera. Det 
bör framhållas, att befolkningstalet i municipalsamhället minskats från 1,563 
personer år 1915 till 1.406 år 1915 till 1.406 år 1925 och därför utvisat endast en 
ringa ökning till 1,422 år 1928. Vid senaste årsskiftet var siffran 1,420 enligt 
utredningsmannens uppgifter. 
 
På grund av det anförda och med hänsyn till förhållandena i övrigt kan det med fog 
påstås, att bestående indelning icke lägger hinder i vägen för den ekonomiska 
utvecklingen inom orten. Av skäl, som här icke närmare behöva utvecklas, är 
Lysekils ställning på flera av näringslivets områden icke längre så tillfredsställande. 
Stadens styrande ha för den skull all anledning att under varsamhet aktgiva på 
förhållandena och att genom hushållning för det allmänna, söka underlätta 
näringslivets existens. En kommunal utdebitering på 10:50, 10:- och 9:50 per 
skattekrona har under en lång följd av år tyngt det produktiva arbetet och 
skattedragarna i sin helhet. En fortgående om än försiktig skattesänkning får därför 
anses vara ett villkor för staden för att kunna bestå i konkurrensen med mera 
bärkraftiga samhällen med lägre skatter. 
 
Påtagligt är att en skatteökning av så betydande omfattning, som den 
utredningsmannen angiver, måste försätta Lysekil i ett ännu sämre läge ifråga om 
möjligheterna för den ekonomiska utvecklingen, detta såväl med hänsyn till vilkoren 
för ökad företagssamhet som ifråga om kapitalinnehavares känslighet inför en alltför 
hård beskattning. Säkert är också, att stadens känslighet för industriella störningar 
kommer att ökas genom den ifrågasatta införlivningen. Till den osäkerhet som 
numera präglar näringslivet i allmänhet, kan läggas en erinran om de 
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inkomstförluster som drabba staden genom att ersättningen för bränvinsmedlen inom 
närmaste tiden upphör genom att Systembolagens kommunala skattskyldighet 
väsentligen reduceras. Därtill kommer, att då staden icke längre kan avyttra sina 
tomter, måste såsom förut är sagt amorteringen av jordlånet, varå ännu återstår 
284.000 kronor gäldas genom uttaxering. Enligt amorteringsplanen skall nämnda 
återstående belopp erläggas under 16 år. Erinras bör om Stadsfullmäktiges beslut att 
söka Kunglig Maj:ts tillstånd för ett lån på 100.000 kronor för ett nytt ålderdomshem, 
samt att hamnstyrelsen gått i författning om förslags utarbetande för ny kajbyggnad, 
vilket förutsätter en betydande lånebelastning. 
 
Drätselkammaren anser sig med det nu sagda hava visat, dels att staden icke åstundat 
någon inkorporering, och dels att staden saknar anledning att påkalla en sådan. 
Bebyggelsen på Slätten är en företeelse, varöver staden icke ägt att råda. 
Erfarenheten visar såsom länsarkitekten framhåller, att stor benägenhet finnes att 
flytta bebyggelsen utanför samhällenas gränser för att undgå byggnadskontroll, och 
förmodligen har denna omständighet även inverkat i föreliggande fall. Den 
påfordrade införlivningen blir med hänvisning till vad Drätselkammaren anfört, en 
angelägenhet för tillgodoseende av municipalsamhället och detta understrykes i 
särskild grad av länsarkitekten i dennes utlåtande. Det har ovan visats, att arkitektens 
förutsättning, att staden icke torde komma att lida genom införlivningen, näppeligen 
torde visa sig riktig. Den omständigheten, att socknen lagligen icke haft skyldighet 
att tillgodose municipalsamhället, hade icke behövt utesluta att socknen för den skatt, 
den hämtat från samhället, i möjligaste mån sökt tillgodose rimliga önskemål. Detta 
har i viss mån låtit sig göra genom att socknen placerat sin brandberedskap inom 
samhället samt genom anslag till avloppsledningar och för lindrandet av arbetslöshet. 
Att staden med risk för sin egen utveckling skall kunna påläggas en för dess 
förhållanden betydande börda för att tillgodose vad andra underlåtit eller vad staten 
från mera allmän synpunkt möjligen finner påkallat, kan icke vara rimligt. 
 
Drätselkammaren vill i detta sammanhang påpeka, att utredningsmannen icke lämnat 
anvisning på någon möjlighet för staden att utifrån beredas lättnad vid en eventuell 
inkorporering. I dr. Yngve Larssons utredning av den 5 oktober 1912 angående 
Inkorporeringsproblemet framhålles i ett par liknande fall, att analogier till ett statligt 
ingripande med bidrag icke alldeles saknas, varken i utländsk eller svensk 
förvaltningspraxis. Skulle Kungl. Maj:t dock mot stadens bestridande besluta 
tvångskorporering måste därför krävas, att gottgörelse erhålles av allmänna medel för 
de betydande kostnader staden i så fall skulle påtvingas. 
 
Drätselkammaren har icke heller funnit någon möjlighet att i större grad minska de 
med införlivningen förbundna kostnaderna, sådan de angivits av utredningsmannen. 
Flertalet poster äro, om deras förslag till villkor fastställas, ofrånkomliga. 
 
Möjligen bör det kunna sägas, att kostnaden för drift och underhåll av 
vattenledningar och avlopp icke kommer att uppgå till det av stadsingenjören 
upptagna beloppet, i varje fall icke till att börja med. det beräknade gatuunderhållet 
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vore säkerligen tillräckligt om icke här förelåg den av utredningsmannen till 
vägdistriktet lämnade anvisningen att överlåta på staden den av vägstämman 
beslutade grundförstärkningen å allmänna vägen genom Dalskogen. Även om staden 
borde kunna räkna på bidrag med två tredjedelar av bilskattemedel för detta arbete, 
som är kostnadsberäknad till 20,000 kronor, kommer den på staden ankommande 
kostnaden säkerligen att under de första åren överstiga vad som kan återstå av det för 
vägunderhållet upptagna beloppet. Underhållet av de allmänna vägarna inom 
inkorporeringsområdet, vilkas längd är angiven till 3,5 kilometer, är av ordföranden i 
vägstyrelsen upptaget till c:a 3,500 kronor. Ordföranden i vägstyrelsen framhåller att 
dessa vägar äro livligt trafikerade och därför förhållandevis kostsamma i underhåll. 
Inom municipalsamhället finnes dessutom andra vägar och gator till en längd av 
2,390 meter. Underhållet av dessa uppgick 1928 till 955 kronor plus en del grus. 
 
Tillbyggnaden av vattenfiltret vid Rotemyren bör kunna anstå någon tid men torde 
vid en större utbyggnad av ledningsnätet bliva ofrånkomlig. Vidare torde 
matarledningen från Rotemyrsfiltret behöva omläggas. 
 
Det av utredningsmannen beräknade beloppet å 4,000 kronor varmed kostnaden för 
latrin- och sophämtningen från gårdarna skulle ökas, är i propotion till stadens 
nuvarande kostnader för sagda ändamål. det skulle kunna tänkas, att den nuvarande 
ordningen för denna del av renhållningen på Slätten t. v. bibehölles och 
fastighetsägarne därstädes således genom att utgöra kostnaden härför, i sin mån 
bidroge att något underlätta övergångskostnaderna vid en inkorporering. Emellertid 
är det att antaga, att förste provinsialläkaren ej komme att dröja alltför länge med 
krav på en övergång till det i staden gällande systemet. En förutsättning härför är att 
en del rätt kostbara utbyggnader vidtagas å renhållningsstationen. 
 
Skall staden bliva hänvisad att ersätta den nuvarande brandkåren på Slätten med en 
utökning av den egna kåren samt att i viss mån tillgodose brandchefens krav på 
nyanskaffning av brandmateriel, blir den upptagna ökningen i driftskostnaden icke 
för stor. På grund av de uppgifter Drätselkammaren erhållit från stadens brandchef 
måste kammaren, för den händelse en införlivning mot stadens bestridande skulle 
ifrågakomma, motsätta sig utredningsmannens förslag att staden på anfordran från 
Lyse skulle bliva pliktig att inlösa socknens brandattiralj. Socknens motorspruta är av 
en typ, som ej godkänts av Tarifföreningen och socknen bör med hänsyn till övriga 
samhällena såsom Kornöarna, Norra Grundsund, Skalhamn, Spjösvik och Sjöbol väl 
behöva sin attiralj. Nyanskaffningen av brandmateriel för Lysekils brandkår måste 
vid en införlivning tillgodose andra synpunkter än vad socknens brandmateriel 
uppfyller. 
 
I beräkningen över kostnadsminskningen för Lyse har utredningsmannen upptagit ett 
belopp, avrundat till 6.000 kronor, utgörande kostnad för barnavård och 
pensionsförsäkring samt diverse andra anslag till sociala ändamål. någon 
utgiftsökning för Lysekil beträffande den ökade barnavården har ej av 
utredningsmannen beräknats, medan kostnaden för pensionsförsäkringen är 
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inbegripen i den slumpsumma på 10.000 kronor, som upptagits för diverse ändamål. 
uppenbarligen bör den nämnda summan å 6.000 kronor upptagas bland 
utgiftsökningen för staden. De ändamål, som därmed tillgodoses, måste ju 
omedelbart uppfyllas. 
 
Den av utredningsmannen upptagna diverseposten å 10.000 kronor skulle således 
räcka till för sådana utgifter, som icke närmare kunna kalkyleras och varibland 
utredningsmannen nämnt arbetsökning inom förvaltningen, kostnad för mantals- och 
kyrkoskrivning, fastighetsregister, rådhusrättens fastighetsböcker m. m. samt kostnad 
för gatubelysningen. I det av Lysekils församling avgivna yttrandet i 
införlivningsfrågan ifrågasättes därtill anställandet av ytterligare en prästerlig kraft 
samt ökad lön för hittillsvarande funktionärer. Kyrkoherdens lön torde automatiskt 
komma att ökas. Även om såväl staden som församlingen så långt sig göra låter 
komma att söka begränsa utgiftsökningen inom förvaltningen, är det sannolikt att den 
nämnda posten i huvudsak kommer att förbrukas för de angivna ändamålen och 
andra, som ej på förhand kunna förutses. För staden blir genomförandet av den för 
municipalsamhället uppgjorda stadsplanen icke någon lätt sak med tanke på att 
marken till betydande del äges av inom Lyse boende personer. 
 
Enligt utredningsmannens förslag skulle staden utgiva eller ersätta den vägskatt och 
de tingshusmedel som under året före indelningsändringens ikraftträdande debiteras 
för inom införlivningsområdet belägna fastigheter och där mantalsskrivna personer 
vilka för påföljande år blivit mantalsskrivna inom staden. Drätselkammaren kan icke 
finna någon anledning varför vid en inkorporering stadens skattedragare i gemen 
skulle belastas med en utgift, som bör vara deras ensak, vilka påförts nämnda 
debitering. 
 
Totalomdömet angående de med införlivningen förbundna kostnaderna blir således, 
att dessa torde komma att hålla sig omkring den av utredningsmannen angivna 
summan. Å ena sidan är det möjligt, att anslagen för underhåll och för annuitet å 
nyanläggningar samt för diverse kostnader, icke från början behöva uppgå till 
angivna belopp, å andra måste bland utgiftsökningen tilläggas det nämnda beloppet å 
6.000 kronor för barnavård, pensionsförsäkring m. m., varjämte nyanskaffning för 
brandväsendet enligt lånepraxis med sannolikhet måste gäldas på högst 5 år. likaväl 
som utgiftsökningen att börja med kam bliva något lägre än den av 
utredningsmannen angivna, lika troligt är det att kostnaderna, alltefter som 
inkorporeringsområdet komme att inväxa i staden och dess förhållanden, stiga utöver 
sagda belopp. Detta kan således betecknas som det genomsnitt varmed staden måst 
räkna, då det gällt att bedöma kostnaderna vid en införlivning. 
 
Op grund av det anförda beslöt Drätselkammaren föreslå att stadsfullmäktige måtte 
avstyrka den ifrågasatta införlivningen. 
 
Antaget av stadsfullmäktige den 3 oktober 1929; betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 

 

 
 
1929-10-23 Annons i Svenska Dagbladet: 

Herrgårds-Sill. En läckerhet för smörgåsbordet. 
AB Gustaf Richter, Lysekil. (Svenska Dagbladet 1929-10-23 via Rustan Gandvik) 

 
1929-11-.. Vid kommunalstämma i Fiskebäckskil rapporterar man från den överenskommelse, 

som träffats mellan brandkårerna i Fiskebäckskil och Östersidan. Man skall inte ta ut 
någon ersättning från varandra, man skall endast ha ersättning för brandmaterial som 
skadas. (LP 1979-11-02/TA) 

 
1929-11-.. Direktör Arvid Mellin säljer biografen i Fiskebäckskil till Grundsund. För att 

fiskebäckskilsborna inte skall bli utan bio ordnar VALLY en tur till Grundsund varje 
söndag och åtminstone första turen är fullsatt. (LP 1979-11-02/TA) 

 
1929-11-.. Detta år är det en mild höst och det rapporteras i november att äppleträden blommar i 

Hallonqvists trädgård. (LP 1979-11-02/TA) 
 
1929-11-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 143 (avskrift KJ): 

Fiskauktionsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse ett tilläggsanslag å 3.450 
kronor att användas sålunda: 
såsom tillskott för fiskauktionshalls uppgörande 2.250 och för inköp av inventarier 
1.200 kronor. 
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stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige tillstyrka dels bifall till framställningen, dels att beloppet i fråga 
måtte liksom det tidigare för denna halls uppförande beviljade anslaget å 3.000 
kronor anskaffas medelst upplåning för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
mot detta beslut hade herr Bovik reserverat sig, då han ansett, att det härvidlag 
tidigare beviljade beloppet å 3.000 kronor bort vara tillräckligt, då anläggningen i 
fråga endast avsåge att vara ett provisorium. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, och 
skulle medel för detta tilläggsanslag utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

 
1929-11-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 145 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse, vilken herr Foss upptagit såsom egen motion, ansökte 

Arbetarnas bildningsförbunds härvarande lokalavdelning om ett anslag å 200 kronor 
till sin verksamhet under år 1930. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka dels bifall till framställningen, 
dels att beloppet i fråga upptages i 1930 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle medel för 
ändamålet utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1929-11-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 154 (avskrift KJ): 
 Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med förslag till ny hamnbyggnad. 

 
Härjämte förelåg de i skrivelsen åberopade handlingarna med tillhörande karta och 
ritningar. 
 
Herr Ludvig Andersson framhöll nödvändigheten av att något göres för erhållande av 
bättre hamnförhållanden och uttalade förhoppning om, att bidrag av statsmedel skulle 
kunna erhållas med två tredjedelar an anläggningens totalkostnad. Ansåg dock att 
frågan ej nu kunde omedelbart avgöras. 
 
Herr borgmästaren Sundberg uttalade önskvärdheten av att staden snart måtte erhålla 
en bättre och modernare hamnbyggnad än vad nu är fallet. 
 
Herr Ljungberg yrkade ärendets remiss till drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 

 
1929-11-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 155 (avskrift KJ): 
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 Från fattigvårdsstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om, att stadsfullmäktige 
måtte uttala sig i den väckta frågan om att Lyse, Brastads och Bro socknar jämte 
Lysekils stad skulle ingå kommunalförbund för uppförande och drivande av en 
tuberkulossjukstuga för upptagning av tuberkulösa personer inom dessa fyra 
kommuner. 
 
I skrivelsen framställdes ock, att stadsfullmäktige måtte eventuellt uppdraga åt 
ledamöter i fattigvårdsstyrelsen eller åt andra personer att genom underhandlingar 
arbeta för frågans lösning. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit 
att hos stadsfullmäktige förorda, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt 
fattigvårdsstyrelsen att genom utsedda delegerade biträda vid frågans 
förutsättningslösa utredning, och att det förslag, som därvid kommer att framgå, 
måtte föreläggas stadsfullmäktiges prövning. 
 
Herr vice ordföranden vitsordade genom anförande av en del siffror behovet av en 
tuberkulossjukstuga för området i fråga och meddelade, att herr landshövding von 
Sydow ställt i utsikt att medverka till åstadkommandet av en sådan för nämnda 
område. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med det av drätselkammaren avgivna 
förslaget i ärendet. 

 
1929-11-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 158 (avskrift KJ): 
 Handels- och sjöfartsnämnden påpekade genom föreliggande skrivelse, att 

omkringliggande samhällen med avseende på tullfrågor åtnjuta samma förmåner som 
Lysekil, utan att samhällena därför behöva ikläda sig några kostnader, varför 
framdeles sådana förmåner ej böra beviljas dylika samhällen, ty om så sker, bör 
staden erhålla motsvarande lättnader i sina kostnader för tullkammaren. 
 
Framställningen föranledde ej någon annan stadsfullmäktiges åtgärd, än att det, på 
förslag av herr ordföranden, uppdrags åt nämnden att med uppmärksamhet följa 
frågans vidare utveckling. 

 
1929-12-10 Den Engelska skonerten MACALLA, på väg hem med virke från Norrland, 

grundstöter utanför Käringön den 10 december. Den sista anteckningen i fartygets 
loggbok ger en aning om händelseförloppet och vad Justus A Waller och 
räddningman Justinius Emilius Berlin och sjöräddarkollegor uträttade den natten: 
"Orkanartad storm. Fartyget läck och svårt att manövrera. Klockan 03:30 grundstöter 
fartyget på den svenska västkusten. Fartygets besättning och kaptenens fru och dotter 
räddas under mycket dramatiska omständigheter av besättningen på 
livräddningsbåten JUSTUS A WALLER, varvid besättningen på livräddningsbåten 
visade ett utomordentligt gott prov på mod och gott sjömansskap. Kapten Robert 
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Bewley dog av strapatserna han ådragit sig för att rädda sitt fartyg. Kaptenen 
jordfästes i Käringöns kyrka under sedvanliga former. Stor tillslutning av öns 
befolkning". (Källa: boken "Livräddarna" av Sigvard Berlin.) (Facebook – Bohuslän Förr & Nu, 
text via Fredrik Forsman, 2016-11-16.) 
(http://www.sjoraddning.se/karingon/var-historia) 

 
1929-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 163 (avskrift KJ): 
 Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller 

eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 3 dennes avgivit förslag 
till de förestående valen. 
 
I detta protokoll var antecknat, att nedannämnda personer undanbett sig återval:  
Disponenten Ludvig Andersson såsom ledamot i hamnstyrelsen. 
Förre lotsförmannen Emilius Hörman såsom ledamot i pensionsnämnden och 
revisorssuppleant för parkstyrelsens räkenskaper. 
Förrådsförvaltaren herr Evald I. Andersson såsom revisor för parkstyrelsens 
räkenskaper. 
Valkommittén hade beslutit att för sin godkänna dessa avsägelser, vilket ock blev 
stadsfullmäktiges beslut. 
 
Med anledning av herr Ludvig Anderssons avsägelse hembar herr ordföranden på 
stadsfullmäktiges vägnar ett tack till honom för de stora förtjänster han såsom 
hamnstyrelsens ordförande nedlagt för hamninrättningens och dess affärers bästa 
samt för det myckna och gedigna arbete han nu till sist presterat genom att sätta sig i 
spetsen för åvägabringandet av det till stadsfullmäktige överlämnade förslaget till ny 
hamnbyggnad. 
 
Valen, som nu företogos, utföllo i full överensstämmelse med valkommitténs förslag 
sålunda: 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter:  Muraremästaren Klas Zetterström och Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Hamnstyrelsen. 
För åren 1930 och 1931. 
Ledamöter: Vaktmästaren Jakob Pettersson och Civilingenjören O. Folke Laurell. 
 
Hälsovårdsnämnden för tiden 1930 t. o. m 1933. 
Ledamot: Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Suppleant: Handlanden Evald Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1930 t. o. m. 1933. 

http://www.sjoraddning.se/karingon/var-historia
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Ledamöter: Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, Juveleraren Gordon Wikström och 
Rektorn Sigfrid Sandström. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för tiden f. o. m. den 1 Januari 
1930 t. o. m. den 30 juni 1931. 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1930. 
Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren, Direktören Nisse Eriksson och 
Postassistenten Fredr. Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. Nordström 
och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Från fattigvårdsstyrelsen: 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg. 
Suppleant:  Stenhuggeriförmannen F. J. Elmwvist. 
 
Från kommunens folkskolor: 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
Suppleant: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell. 
Suppleant:  Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
Till nämndens ordförande och vice ordförande: 
 
Ordförande:  Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Vice ordförande: Stadsfiskalen Elias Sandell. 
 
Polisnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter: 1) Fabrikören Rich. Björsell. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 5) 
Mekanikern Otto Olsson. 
Suppleanter: 1) Juveleraren Gordon Wikström. 2) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 3) 
Postmästaren Gösta Boheman. 4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 5) Stenhuggaren Karl 
E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden. 
För åren 1930 och 1931. 
Ledamot: Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
För tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter: Handlanden Patrik Johansson, Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. 
Ehnberg och Vaktmästaren Jakob Petterson. 
Suppleanter: Stenhuggaren Karl E. Karlsson, Kyrkovaktmästaren Carl Högberg och 
Brevbäraren Ernst Appelgren. 
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Taxeringsnämnden för år 1930. 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 5) 
Kyrkovaktmästaren Carl Högberg. 
 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 3) 
Kronolotsen E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1930. 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren och Byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 
Suppleanter: Byggmästaren Adolf Wennerberg och Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1930. 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustav Engelbrektsson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1930. 
Ledamot: Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren. 
Suppleant: Civilingenjören O. Folke Laurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Kamreraren Hugo Hallgren och Fabrikören Evald Luckey. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag 
under år 1930. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag 
under år 1930. 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant:  Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Systembolagets styrelse för år 1930: 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
Suppleant: Byggmästaren Robert G. Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie 
bolagsstämman i februari 1930 till ordniarie bolagsstämman i februari 1931. 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (från nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl 
Källén och Juveleraren Gordon Wikström. 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (från nykterhetsnämnden), 
Kamreraren Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Linsbom. 
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Gode män att biträda vid skifte å stadsjord för tiden 1930 t. o. m. 1935. 
Fabrikören Rich. Björsell och Stenhuggaren Karl E. Knutsson. 
 
Stadens ombud vid Lysekils idrottsplatsförenings sammanträden under år 1930. 
Redaktören Harald Foss. 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANNÄMNDA RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1930. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen och Kommunala mellanskolans styrelse. 
Revisorer: Kontoristen Anders Christensson, sammankallande, Fabrikören Evald 
Lucky, Bokhållaren Hugo Hansson och Trafikchefen John Swedenfelt. 
 
Suppleanter: Handlanden Gillis Eriksson, förste, och Brevbäraren Ernst Appelgren, 
andre, och Fabrikören Folke Ekstedt, tredje. 
 
Hamnstyrelsen: 
Revisorer: Järnhandlaren Hakon Lundberg, sammankallande, Disponenten Jams 
Öhrnberg och Stationsskrivaren T. R. Madison. 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören Verner 
Hernström, andre. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
Revisorer: Bokhållaren Harry Ljunggren, sammankallande och kontoristen Carl 
Gustafsson. 
Suppleanter: Kontoristen Åke Lindström, förste, och Mätarteknikern Eugen 
Ahrenius, andre. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse: 
Revisor: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse. 
Revisor: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Lotsförmannen John Linding. 
 
Parkstyrelsen: 
Revisorer:  Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och snickare Oskar 
Johansson. 
Suppleant: Filaren Carl Sivertsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
Revisorer: Försäljningschefen Edmund Andersson, sammankallande, 
Banktjänstemannen Sven Brunell och handlanden Gillis Eriksson. 
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Suppleanter: Handlanden Gunnar Rosén, förste, och Bokhandlaren Alf Wallin, 
andre. 
 
Lysekils skyttegilles styrelse. 
Revisor: Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleant: Handlanden Gösta Carlsson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse. 
Revisor: Banktjänstemannen Axel Månsson. 
Suppleant: Sixten Rosendahl. 
 
Fiskauktionsstyrelsen. 
Revisorer: Urmakaren Oskar Johansson, sammankallande, och Handlanden 
Ragnar Larsson. 
Suppleant: Modellsnickaren Axel Mellgren. 
 
I enlighet med det från valkommittén föreliggande förslaget beslöto stadsfullmäktige 
bestämma tiden för var av ledamöter och suppleanter i fiskauktionsstyrelsen att gälla 
för en tid av fyra år f. o. m. 1930 års ingång.  

 
1929-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 164 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto enligt § 154 i sitt protokoll den 21 nästlidne november att 

till drätselkammaren för dess yttrande remittera hamnstyrelsens skrivelse med förslag 
till ny hamnbyggnad, vilken skrivelse med förslag till ny hamnbyggnad, vilken 
skrivelse var av följande lydelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Såsom framgår av hamnstyrelsens protokoll av den 13 juli och 25 oktober detta år 
samt även tidigare, har styrelsen haft sin uppmärksamhet färst därpå, att såväl 
kajutrymmet som vattendjupet vid kajen i södra hamnen visat sig otillräckligt. 
 
Styrelsen har fördenskull genom kapten Edvin Svensén i Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsen låtit utarbeta förslag till en ytterligare utbyggnad av 
hamnen, och får styrelsen härmed till Stadsfullmäktige överlämna förslag jämte 
ritningar och kostnadsberäkningar. 
 
Såsom framgår av dessa handlingar, har kapten Svensén upprättat alternativa förslag, 
vilka i huvudsak skilja sig däruti, att den tilltänkta piren enligt alternativ I blir 10 
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meter och enligt alternativ II 5 meter bred. Kajlängden blir för båda alternativen vid 
full utbyggnad 267 meter med ett högsta djup av 8 meter. 
 
Totalkostnaden är beräknad till 643.000 kronor för alt. I och till 429.000 kronor för 
alt. II. 
 
I samråd med hamnstyrelsen har kapten Svensén vid sitt utarbetande av förslaget 
planerat detta så, att utbyggnaden skulle ske i flera etapper, och att som första 
utbyggnad skulle utföras en förlängning av den nuvarande nya kajen. På grund av 
den begränsade bredden på den i ett senare utbyggnadsstadium ingående piren, bliver 
kajlängden vid den nämnda utbyggnaden av den nuvarande kajen något större enligt 
alt. II, än vad fallet är enligt alt. I. 
 
Kostnaden för en första utbyggnad enligt alt. I är beräknad till 195.000 kronor och 
enligt alt. II till 214.000 kronor. Enligt alt. I erhålles genom första utbyggnaden 47 
meter nyttig kaj för 8 meters djup på utsidan och 40 meters djup på insidan. 
 
Kapten Svensén förordar utförandet av alt. I, och till detta förslag ansluter sig även 
hamnstyrelsen.  
 
Enligt Kungl. Maj:ts kungörelse n:r 328 i Svensk författningssamling av år 1928 
angående statsbidrag till byggande, förbättring och underhåll av allmänna hamnar 
och farleder äger Kungl. Maj:t att tilldela handelshamnar och farleder statsbidrag 
med högst två tredjedelar av den beräknade byggnadskostnaden enligt av Kungl. 
Maj:t fastställd arbetsplan. 
 
Under förutsättning av att statsbidrag medgives till högsta möjliga belopp, anser 
hamnstyrelsen, att första utbyggnaden enligt alt. I snarast möjligt bör komma till 
utförande. Den på staden belöpande delen av kostnaden torde kunna täckas genom 
hamnmedel. 
 
På grund av det anförda får hamnstyrelsen föreslå Stadsfullmäktige att fatta följande 
beslut i ärendet: 
 
Att söka Kungl. Maj:ts fastställelse å förslaget enligt alt. I i dess helhet; 
 
att som en första etapp låta utföra en utbyggnad av nya kajen för en beräknad kostnad 
av 195.000 kronor; 
 
att för ändamålet söka statsbidrag till högsta möjliga belopp av den beräknade 
byggnadskostnaden; samt 
 
att söka Kungl. Maj:ts tillstånd om att för täckandet av stadens del i kostnaden för 
berörda arbete få upptaga ett 20-årigt amorteringslån till det belopp, som kan bliva 
beroende på statsbidragets storlek. 
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Lysekil den 8 november 1929. 
Å Hamnstyrelsens vägnar: 
L. ANDERSSON. 
GUNNAR NYBLOM. ALFR. BOVIK. 
JAKOB PETTERSSON. WIKTOR LINDBOM.” 
 
Härjämte förelågo de i skrivelsen nämnda handlingarna med tillhörande kartor.  
 
Med anledning av förenämnda remiss förelåg nu från drätselkammaren en så lydande 
skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 
december 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist 
och Johansson samt stadsingenjören Lundgren.  
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 201. Till behandling förelåg den vid stadsfullmäktiges sammanträde den 21 
nästlidne november till drätselkammaren för dess yttrande remitterade skrivelsen från 
hamnstyrelsen med förslag till ny hamnbyggnad, och innefattande skrivelsen följande 
yrkande:  
 
”Att söka Kungl. Maj:ts fastställelse å förslaget enligt alt. I i dess helhet;  
 
att som en första etapp låta utföra en utbyggnad av nya kajen för en beräknad kostnad 
av 195.000 kronor; 
 
att för ändamålet söka statsbidrag till högsta möjliga belopp av den beräknade 
byggnadskostnaden; samt 
 
att söka Kungl. Maj:ts tillstånd om att för täckandet av stadens del i kostnaden för 
berörda arbete få upptaga ett 20-årigt amorteringslån till det belopp, som kan bliva 
beroende på statsbidragets storlek.” 
 
Drätselkammaren, som fann förslaget väl genomtänkt och av förhållandena 
synnerligen påkallat, beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda bifall till 
detsamma, och förutsätter kammaren, att frågan om länets storlek och upptagande 
senare kommer att föreläggas kammaren för slutligt yttrande. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
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Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet 
med drätselkammarens föreliggande yttrande bifalla hamnstyrelsen ifrågavarande 
förslag. 
 
Med hänsyn till bemälda låns storlek och upptagande beslöto stadsfullmäktige, 
likaledes enhälligt, att iakttaga vad drätselkammaren därvidlag föreslagit. 

 
1929-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 171 (avskrift KJ): 
 Herr Foss ingav en så lydande motion: 

 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad förde på sin tid frågan om ett bättre tillgodoseende av barnens behov 
av lekplatser på tal. då framställningen icke formellt hade karaktär av motion, har 
spörsmålet icke kommit upp till realbehandling i den mening, som undertecknad 
egentligen avsåge. 
 
För att med avseende på formerna förfara föreslås härmed, att Stadsfullmäktige måtte 
taga frågan under övervägande, med hänsyn till spörsmålets karaktär möjligast 
välvilligt. 
 
Då någon mera utförlig motivering torde vara överflödig, avstår jag från dylik. 
 
Beträffande sättet från frågans utredning skulle kunna tänkas, att Drätselkammaren 
och Parkstyrelsen gemensamt eller genom delegerade finge den om hand, eventuellt 
med biträde av representanter för Folkskolestyrelsen, vilken senare skulle kunna 
tänkas ha intressen att bevaka. 
 
Lysekil den 12 december 1929. 
Vördsamt 
HARALD FOSS.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga motionen. 

 
1929 Vikarvets Årsbok 1929 innehåller följande artiklar: 
 Sune Lindqvist: Undersökningen av Grönhög med 5 bilder. Thorildstenen  

med bild. Svennebykyrkan med bild.  
Sven T. Kjellberg och Olof Hasslöf: Död och gengångare. 
Oswald Karlsson: Hunnebogården med 4 bilder. 
Ernst Hörman : En biskops resa genom Bohuslän. 
Styrelsens årsberättelse och sällskapets ekonomiska ställning 1927-1928. 

 
1929-12-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 176 (avskrift KJ): 
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 Till förnyad behandling det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 12 dennes enligt 
§ 171 i protokollet bordlagda ärendet, herr Foss motion rörande lekplatser för barn. 
 
Herr ordföranden framhöll, att motionens remiss till parkstyrelsen vore överflödig, då 
denna styrelses ordförande tillika är ordförande i folkskolestyrelsens ekonominämnd, 
varför det vore tillräckligt att remittera motionen till folkskolestyrelsen och 
drätselkammaren. 
 
Herr Foss delade såsom motionär denna uppfattning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto remiss i enlighet med herr ordförandens yttrande. 

 
1929-12-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 181 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat förslag till utgifts- och 

inkomststater för staden och hamninrättningen under år 1930. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 16 december 1929 med den av 
stadsfullmäktige i Lysekil tillsatta budgetberedningen för granskning dels av 
magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 1930, dels av 
hamnstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning under 
samma år. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Ludv. Andersson och 
Otto Olsson samt herr borgmästare Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges 
ordförande kallat till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, 
att ordförande för förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsamma antagande i föreliggande 
skick för en uttaxering av nio (9) kronor och 30 öre pr skattekrona enligt 1929 års 
taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bibehållandet av tre 
betalningsterminer för stadsutskylderna som förut i mars, juni och september å tider 
som av drätselkammaren närmare bestämmas.  
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§ 5. Hamnstyrelsens budgetförslag för stadens hamninrättning under år 1930 
genomgicks ävenledes punkt för punkt, och beslöt beredningen att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka detsamma antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogos nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt 
genomgingos. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med budgetberedningens tillstyrkan 
godkänna dels magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden under år 1930 med 
en uttaxering av nio (9) kronor och 30 öre per skattekrona enligt 1929 års taxering, 
dels det föreliggande utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning under 
samma år. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna för staden 
och dess hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga N:o 15, 1929. 

 [Anm PS: Bilaga n:o 15 är ej inlagd i denna version.] 
 
1929-12-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 182 (avskrift KJ): 
 Från kommunikationsberedningen förelåg skrivelse med hemställan om, att 

stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp av 2.000 kronor i och för telefonabonnemang 
för åstadkommande av det erforderliga antalet, 500, telefonnummer, så att staden kan 
komma i åtnjutande av öppen telefonstation dygnet om utan särskild kostnad för 
staden och abonnenterna. 
 
Herr Boheman framhöll i sin egenskap av denna berednings ordförande, att staden 
antagligen utan att teckna några abonnemang komme att erhålla ifrågavarande 
förmåner, om därom göres framställning till Kungl. Telegrafstyrelsen. 
 
Herr Ljungberg uttalade tillfredsställelsen över detta meddelande, då det givetvis 
hade varit tråkigt att vid ett eventuellt beviljande av det ifrågavarande anslaget 
nödgas anlita posten för oförutseende utgifter i nästa åres utgifts- och inkomststat till 
så stor del, som det härvidlag skulle komma att krävas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 

 
1929-12-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 184 (avskrift KJ): 
 Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordföranden 

följande: 
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”Vi skriva idag för sista gången i stadsfullmäktiges protokoll år 1929, och ingen av 
oss kommer sannolikt att uppleva den tid, då siffran 2 återkommer vare sig i 
tiotalsraden eller en högre rad, ty huru snabb tidens fart än är, förrinner dock livets 
kraft ännu fortare. 
 
I jämförelse med pliktuppfyllelsen betyder dock även detta ringa, huru vemodigt det 
än understundom kan kännas. 
 
Hava vi då uppfyllt våra plikter som stadsfullmäktige? 
 
Därom må andra vittna ojävigare och bättre än vi, då Lysekils stads historia en gång 
skall skrivas, om de förr så år 2003, då Lysekils stadsblivelse räknas hundra år, men 
även jag kan i dag försöka mig på som vittne, och jag ville då betyga mitt varma tack 
till alla nämnder, styrelser och kommitteer i den kommunala förvaltningen för deras 
arbete under det snart tilländlupna året, ett tack, som även kommer de allra flesta av 
Eder till del, ty få äro de i stadsfullmäktige, som icke tillhöra någon av dessa 
nämnder och styrelser, och de som detta är fallet med hava fordom arbetat så mycket 
hårdare. Denna min tacksamhet måste nu som förut allramest gälla den arbetstyngda 
drätselkammaren och dess föredragande ordförande. jag rodnar hemligen en smula av 
skamkänsla, när jag tänker på, att detta arbete är oavlönat, och jag rodnar av stolthet 
över, att andan i svensk kommunalförvaltning hittills varit mäktig att prestera något 
sådant som ett frivilligt arbete, ehuru jag förutsätter den snara dag, då härutinnan 
måste vidtagas en ändring helt enkelt för att få den lämpliga personen – gott om man 
får komma i alla fall. 
 
Jag tackar Eder också som ledamöter av stadsfullmäktige, att här i denna sal vid våra 
sammanträden sakligt i yttranden och omröstningar fått råda och hoppas, att denna 
goda anda och parlamentariska skick alltid i fortsättningen må vara densamma.  
 
Stadens affärer äro visserligen icke lysande. Men – vad bättre är – de kunna med 
danning sägas vara sunda, om de också äro ansträngda, och må de, som här komma 
att styra och ställa, aldrig falla för frestelsen att för det allmänna bifallets skull 
vidtaga en sådan sänkning av uttaxeringen, som icke är av det allmänna läget 
påkallad, eller för att själva få det lindrigare draga växlar på en oviss framtid, utan 
låta var dag så långt som möjligt sörja för sina egna behov. 
 
Jag tackar stadens magistrat, som vid våra sammanträden, såsom regel med få 
undantag, varit representerad; vår sekreterare för hans ordningssinne, fermitet och 
pålitlighet i den dubbla egenskapen av sekreterare och stadskamrer; gatu- och 
vägförvaltningens liksom vattenstyrelsens högra hand, stadsingenjören. 
 
Till alla står jag i tacksamhetsskuld för den välvilja, som I låtit komma mig såsom 
ordförande till del. 
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Jag beder Eder nu mottaga detta mitt tack och min varma önskan om god jul och gott 
nytt år.” 
 
Härefter yttrade herr vice ordföranden följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Med tack för de vänliga ord Ni nyss riktat till oss beder jag härmed till Eder få uttala 
stadsfullmäktigeledamöternas erkänsla och tacksamhet för det omfattande arbete Ni i 
egenskap av stadsfullmäktiges ordförande nedlagt för samhällets bästa såväl under 
detta som en lång följd av år. 
 
På ett synnerligen omsorgsfullt sätt har Ni satt Eder in i alla här förekommande 
frågor och med skicklighet och varsamhet lett våra förhandlingar. 
 
Ett tack bringar jag Eder ock för det trägna arbete Ni ägnat åt de skilda nämnder och 
styrelser Ni tillhör. 
 
Å egna och mina stadsfullmäktigeskamraters vägnar tillönskar jag Eder en god jul 
och ett angenämt årsskifte.” 

 
1929-12-31 Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, Register (avskrift/KJ): 

Anslag: 
Försörjningshem uppförande 90. 
Fiskauktionshalls uppförande 106, tilläggsanslag därtill 143. 
Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 124. 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 125. 
Tandvård i folkskolan 138. 
Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 144. 
Arbetarnas bildningsförbund 145. 
Reparation av skolhuset vid Färgaregatan 146. 
Nykterhetsundervisning 147. 
Nykterhetsnämnden 148. 
Tekniska aftonskolan 166. 
Skyttegillet 167, 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 180. 

Avskrädeshögar i gamla staden 69. 
Arrende av område på Gallebergs udde 80, 95. 
Arbetarnas bildningsförbund, anslag, 145. 
Affischering, ordningsföreskrift, 179. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 180. 
Avslutningstal 184. 
 
Bottenundersökningar vid Grötö 33. 
Beklädnadsbidrag till stadsexekutor Öhrngren 49. 
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Barnavårdsnämnden, redogörelse och revisionsberättelse, 64, ordförandearvode, 149, 
utgifts. Och inkomststat, 153. 
Brandväsendet, utgiftsstat, 169. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolagets förvaltnings- och revisionsberättelser, 66. 
Bokenäs, förbindelser med, 39, handels- och sjöfartsnämndens redogörelse för 
medels användning för dessa förbindelser, 68. 
Byggnadsverksamhetens ordnande inom ej stadsplaneägda områden 102, 139. 
Byggnadsoedning, bestämmelser rörande garage, 156. 
Byggnadsbestämmelserna och stadsplanen för kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”, 
fastställelse, 131. 
 
Debetsedellösen för kommunalutskylder 123. 
Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser 86. 
 
Elektricitetsverket: 

Kamrer Hyllengrens löneökning 34. 
Transformatorstation 100, 
Styrelse- och revisionsberättelser. 

Epidemisjukhusets återuppbyggande 55, 107. 
Engbergs donationsfond, stipendier och förtydligande, 101. 
 
Fiskauktioner: 

Förläggning 73, 96. 
Hall, anslag 106, tilläggsanslag 143.  

Fattigvården: 
Försörjningshem, uppförande, 90, 
byggnadskommitté, 90, lån, 98. 
Revisionsberättelse 85. 
Utgifts- och inkomststat 150. 

Folkskolan: 
Förvaltnings- och revisionsberättelser 87. 
Anslag för tandvård 138. 
Anslag för reparation av skolhuset vid Färgaregatan 146. 
Utgifts- och inkomststat 151. 

Fortsättningsskolan: 
Förvaltnings- och revisionsberättelser 87. 
Utgifts- och inkomststat 151. 

Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket, års- och revisionsberättelser, 111, anslag 
144. 
Förbindelser med Skaftölandet och Bokenäs, 39, handels- och sjöfartsnämndens 
redogörelse därför, 68. 
 
Gator: 

Korsgatan, utdragande, 45, bredd, 45, 133. 
Arbeten enligt särskild plan 180. 
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Grötö: 
Bottenundersökningar 33. 
Upplåtelse av nöjesplats 46. 

Gallebergs udde, utarrendering av område, 80, 95. 
Garage, nya bestämmelser, 158. 
 
Hamninrättningen: 

Styrelse- och revisionsberättelser 63. 
Hamnavgifter 127. 
Ny hamnbyggnad 154, 164. 
Utgifts- och inkomststat 181. 

Handels- och sjöfartsnämnden: Redogörelse för medel för beredande av 
trafikmöjligheter till Skaftölandet och Bokenäs 69. Instruktioner 157. Tullfrågor 158. 
Tullexpeditioner 170. 
Hälsovårdsnämnden, ändringar i matvarustadga, 112, 178. 
Hyllengren, stadsfogde, död, 56. 
Hyllengren, kamrer, löneökning 34. 
Holmberg, Hjalmar, poliskonstapel, löneökning, 169. 
 
Idrottsplatsförening, stadens medlemskap, 17. 
Införlivning av Slätten m. m. med Lysekils stad, utredning och förslag, 130. 
 
Kronouppbördskassör, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74,  
Kommunala mellanskolan och samrealskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 
88, Anslag för inköp av inventarier 119. Utgifts- och inkomststat 152. 
Kommunalutskylder, debetsedellösen, 123. 
Kommunikationer med Skaftölandet och Bokenäset 39, 68. 
Kommunikationsberedningens skrivelse om anslag 182. 
Kyrkvik, ”Trekanten”, plantering, 50. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 169. 
 
Löneökningar: 

kamrer Hyllengren, 34, 
poliskonstapel Hjalmar Holmberg, 169. 

Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktioner för ombudet, 82.  
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings AB, vinstmedelsfördelning, 165.  
Lån: 

Försörjningshemmets uppförande 98. 
Fiskauktionshalls uppförande 196, 143. 
Ny hamnbyggnad 164. 

Lekplatser för barn, stadsparken och ev. andra platser, 91, Harald Foss motion, 171, 
176. 
 
Motioner: 

Harald Foss, medlemskap för staden i idrottsplatsförening, 17, 
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lekplatser för barn, 171, 176, 
avgivande av utgifts- och inkomstförslag, 172, 177 
 Jakob Petterson, stadens vattenfråga, 114, 118. 

Matvarustadga, ändringar, 112, 178. 
Mantalskommissarie, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74. 
Mantalsskrivningsort, 113, 160. 
 
Nykterhetsnämnden, årsredogörelse, 67, revisionsberättelse, 89, anslag, 140. 
Nykterhetsundervisning, anslag, 147. 
 
Ordningsföreskrift rörande affischering 179. 
Oförutsedda utgifter: 

Bottenundersökningar vid Grötö 33. 
Reparation av tullkammarlokalerna 44. 
Beklädnadsbidrag till stadsexekutor Öhrngren 49. 
Inventarier för kommunala mellanskolan 119. 

Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 18. 
 
Plantering å ”Trekanten” i Kyrkvik 50. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 50, utgiftsstat, 169. 
Pilsnerdricka, Rich. Björsells ansökan om rätt till utskänkning, 51. 
Pilsnerdricksaktiebolaget, vinstmedelsfördelning, 165. 
Polisväsendet: Prenumeration å Post- och Inrikes Tidningar 126. Konstapel 
Holmbergs löneökning 169. Utgiftsstat 169. 
Prenumeration: 

Svenska Stadsförbundets tidskrift, 125. 
Post- och Inrikes Tidningar, 126. 

 
Renhållningen, utgiftsstat, 169. 
Rättegångsformen, yttrande, 37. 
 
Sandning av trottoarer 38. 
Skaftölandet, förbindelser med, 39, handels- och sjöfartsnämndens redogörelse för 
medels användning för dessa förbindelser, 68. 
Samrealskolans rektors skrivelse om nybyggnad 48, 99. 
Sanitära olägenheter med avskrädeshögar i gamla staden 69. 
Stadsparken, lekplats, 91. 
Sjukstuga i samband med epidemisjukhusets återuppbyggande 55, 106. 
Skoltandvård, anslag, 138. 
Skolhusets vid Färgaregatan reparation, anslag, 146. 
Stadsutskylder, debetsedel, 123. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 65, anslag, 167. 
Slättens m. m. införlivning med staden, utredning och förslag, 130. 
Stadsfullmäktige: 

Förteckning över ledamöter 2. 
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Förteckning över oavgjorda ärenden 18. 
Avslutningstal 184. 

Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, fastställelse för kvarteren ”Vadet” och 
”Kvarnen”, 131. 
Stadsexekutor Öhrngrens beklädnadsbidrag 49. 
Stadsfogde, Hyllengrens död, 56, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74. 
Systemaktiebolagets förvaltnings- och revisionsberättelser 66. 
Sundhetsvården: Epidemisjukhus, sjukstuga och sjukvårdsfrågor 55, 107. Ändringar i 
matvarustadga 112, 178, Kommunalförbund för tuberkulossjukstuga 155. Utgiftsstat 
169. Avskrädeshögar i gamla staden 69.  
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 124, prenumeration å tidskrift, 125.  
Stadens utgifts- ovh inkomststat 181. 
 
Trottoarernas sandning 38. 
Trafikmöjligheter med Skaftölandet och Bokenäs 39, 68. 
Tullkammarlokalernas reparation, anslag, 44. 
Tullfrågor 158. 
Tullexpeditioner 170. 183. 
Tomtarrendens förlängning 81. 
Transformatorfrågan 100. 
Tuberkulossjukstuga 155. 
Tekniska aftonskolan, anslag, 166. 
Tomförsäljningar: 
Fredrik Hansson 30, 
Hilding Thomasson 30, 
Anton Pettersson 30, 
Frans Lycke 31, 
Axel Johansson 32, 
Carl Mattsson 58, 
Conrad Andersson 59, 
Hjalmar Lundin 75, 
Carl Henrik Bergqvist 76, 
J. O. Hermansson 77, 
Sven Henrik Lundgren 78, 
C. J. Nilsson, 
Dan Strandbergs barn 108, 
Ewald Luckey 109, 
Ernst Olsson 120, 
Carl och Gustaf Josefsson 121, 
Folke Karlsson 122. 
 
Utskänkning, pilsnerdricka, Rich. Björsell, 51. 
Utgifts- och inkomststater: 

Fattigvården 150, 
Folkskolan 151, 
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Fortsättningsskolan 151, 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan 152, 
Barnavårdsnämnden 153, 
Sundhetsvården 169, 
Parkstyrelsen 169, 
Renhållningen 169, 
Brandväsendet 169, 
Polisväsendet 169, 
Vatten- och avloppsledningar 169, 
Staden och dess hamninrättning 181. 

Uppbördsverket: 
Stadsexekutor Öhrngrens beklädnadsbidrag 49, 
Stadsfogde, Hyllengrens död, 56, 
tillförordnad och löneförmåner, 56, 74. 
Kronouppbördskassör och mantalskommissarie, tillförordnad och 
löneförmåner 56, 74. 

Vatten- och avloppsledningar: 
Rosviksgatan 43, 
Verkstadsgatan 57, 
Stadens vattenfråga, motion av Jakob Petterson, 114, 118, 
Oscar Walléns skrivelse om vattenflöde 132, 
Utgiftsstat 169. 
Arbeten enligt särskild plan 180. 

Vattenleverans, Carl Andersson, 129. 
Vattenklosetter: 

Hilma Bovik 35, 
Iwar Johansson 36, 
J. A. Jacobsson 47, 
Axel Radhe 47, 
Axel Nilsson 47, 
Fritiof Ekelund 47, 
Hanna Lindbom 60, 
Axel Färnlöf 61, 
Gustaf Johansson 62, 
J. A. Andersons barn 83, 
Arvid Molander 128, 
Havsfiskelaboratoriet 128, 
Otto Werners möbleringsaffär 128, 
Am. Backman 159, Evald Luckey 168. 

Val: 
Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5, 
Valkommittén: ledamöter 8, ordförande 8, 
Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 9, 
Hamnstyrelsen: ordförande och vice ordförande 10, 
Hälsovårdsnämnden: ordförande och vice ordförande 11, 
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Elektricitetsverkets styrelse: ordförande och vice ordförande 12, 
Vattenstyrelsen: ordförande och vice ordförande 13, 
Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 14, 
Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 15, 
Kommitté för utredning om Grötös förbindelse med fastlandet: ledamöter 16, 
Idrottsplatsförening: staden ombud 22, 
Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 24, 
Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice ordförande 25, 
Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 26, 
Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 27. 
Samrealskolans lokalstyrelse: av stadsfullmäktige valda ledamöter 23, 84. 
Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 28. 
Parkstyrelsen: ordförande och vice ordförande 29. 
Fiskauktionsstyrelsen: ledamöter 96, 
Byggnadskommitté för försörjningshemmet: ledamöter 98, 
Budgetberedningen 136. 
Mantalsskrivningsombud 137. 
Kommunala befattningar 163.  

Öhrngren, stadsexekutor, begäran om beklädnadsbidrag, 49. 
 
 
./ 


